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Pracovný materiál Kancelárie Rady na zasadnutie Rady dňa 19. 6. 2024 
 
Správa o kontrole dodržiavania povinností podľa zákona č. 264/2022 Z. z. 
Podnet na preverenie č.: 0137/SO/2024 
Programová služba: Jednotka 
Vysielateľ: Rozhlas a televízia Slovenska 
Číslo autorizácie vysielania: AT/22 
 
Na základe záverov uvedených v správe Kancelária Rady pripravila nasledujúce uznesenie: 
 
Návrh uznesenia: 
Rada pre mediálne služby (ďalej len „Rada“) ako orgán príslušný podľa § 109 ods. 1 až 4 a § 110 ods. 2 
písm. e) zákona č. 264/2022 Z. z. o mediálnych službách (ďalej len „zákon č. 264/2022 Z. z.“) v senáte 
2 zloženom z predsedu senátu doc. Mgr. Pavla Izraela, PhD. a členiek senátu Mgr. Andrey Cox                                   
a Mgr. Kataríny Začkovej postupom podľa § 150 zákona č. 264/2022 Z. z. preverila podnet                                         
na preverenie evidovaný pod č. 0137/SO/2024 smerujúci voči vysielaniu programovej služby Jednotka 
vysielateľa Rozhlas a televízia Slovenska a uznala podnet na preverenie podľa ustanovenia § 150 ods. 
13 zákona č. 264/2022 Z. z. za neopodstatnený. 
 
Úloha: 
Kancelária Rady informuje podávateľa podnetu na preverenie o výsledku preverenia podnetu. 
T: 1. 7. 2024                                     Z: PgO 
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Podnet na preverenie č.   0137/SO/2024 zaevidovaný dňa 15. 4. 2024 
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Deň a čas vysielania:      14. 4. 2024 o  11:55 hod.  
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OBSAH  PODNETU: 
„Dopĺňam svoj podnet o reláciu RTVS " O 5 minút 12 " dňa 14.4.2024 moderátorka relácie svojimi 
vyslovene politickými , jednoznačne protivládnymi názormi, agresívne vstupovala do diskusie dvoch 
politikov v prospech opzície.“ 
 
 
PRÁVNE VÝCHODISKÁ POSUDZOVANIA: 
Zákon č. 264/2022 Z. z. o mediálnych službách (ďalej len „zákon č. 264/2022 Z. z.“): 
 
§ 25 písm. b): „Vysielateľ, ktorý nepodlieha samoregulačnému mechanizmu zapísanému do evidencie 
podľa tohto zákona, regulujúcemu aj oblasť všestrannosti informácií, názorovej plurality a objektívnosti 
a nestrannosti programov, je povinný zabezpečiť objektívnosť a nestrannosť spravodajských programov 
a programov aktuálnej publicistiky; názory a hodnotiace komentáre musia byť oddelené od informácií 
spravodajského charakteru.“ 
 
 
ANALÝZA – stanovisko Kancelárie Rady pre mediálne služby: 
Podávateľ namietal nestrannosť moderátorky, ktorá mala zasahovať do diskusie v prospech opozície. 
Program sme posudzovali podľa ustanovenia § 25 písm. b) zákona č. 264/2022 Z. z., pretože ho 
považujeme za program aktuálnej publicistiky.  
Podľa § 8 ods. 4 zákona č. 264/2022 Z. z. je aktuálna publicistika program tematicky spätý so 
spravodajstvom, ktorý obsahuje komentáre k správam a udalostiam, analýzy vývoja, politické 
stanoviská k udalostiam alebo názory politikov na jednotlivé témy. 
Program sa venoval aktuálnym politickým otázkam a témam – deľba moci, spravovanie štátu 
a presadzovanie priorít koalície po prezidentských voľbách; slovensko-ukrajinské vzťahy – stretnutie 
predsedov vlád Slovenska a Ukrajiny v Michalovciach; vzťahy s EÚ a možnosť zastavenia eurofondov 
ako reakcia na kroky slovenskej vlády; šírenie nenávisti a napätá atmosféra v spoločnosti. O týchto 
témach diskutovali aktívni politici, zástupca vládnej koalície, podpredseda NR SR za Smer-SD Ľuboš 
Blaha a zástupca opozície, poslanec NR SR za KDH Jozef Hajko. 
 

*    *    *  
 
Úvodnou témou diskusie bol útok Iránu na Izrael. Ľ. Blaha odsúdil útok, avšak spomenul aj izraelský 
útok na iránske ciele v Damašku, ktoré mu predchádzali. Vyjadril tiež ľútosť, že slovenská opozícia 
nebola schopná odsúdiť izraelskú vojnu v Gaze, kde podľa neho zomrelo vyše 30 tisíc ľudí, väčšinou 
žien a detí. J. Hajko uviedol, že Izrael má právo sa brániť voči útokom zo strany Palestínčanov. 
Pripomenul však, že Izrael nerešpektoval svojich spojencov, aby tento konflikt nevyhrocoval. 
Ďalšou témou boli vzťahy v koalícii po víťazstve P. Pellegriniho v prezidentských voľbách a jeho 
odchode z postu predsedu parlamentu do prezidentského paláca. Diskutovalo sa o ambícii A. Danka zo 
SNS stať sa po odchode Pellegriniho predsedom parlamentu, hoci tento post patrí podľa dohôd 
v koalícii strane Hlas-SD. Moderátorka uviedla, že Danka na tento post preferuje aj premiér Fico. Blaha 
v tejto súvislosti poukázal na veľkorysosť, ktorú po parlamentných voľbách prejavil víťazný Smer voči 
Hlasu v otázke delenia vládnych postov. Uviedol, že keby teraz Hlas takúto veľkorysosť prejavil voči SNS 
a pustil A. Dankovi kreslo predsedu parlamentu. Bolo by to stabilnejšie riešenie do budúcnosti. J. Hajko 
v predmetnej súvislosti uviedol, že zatiaľ čo ambície A. Danka rastú z mesiaca na mesiac, Slovensko má 
úplne iné problémy – kolabujúce zdravotníctvo, vysoké ceny. Hajko v súvislosti s ambíciami Danka 
uviedol, že ide o nebezpečný jav. Ľ. Blaha vyvrátil informáciu moderátorky o špekuláciách 
o nespokojnosti s ministerkou zdravotníctva Z. Dolinkovou a ďalších zmenách na ministerských 
postoch. Odmietol však komentovať otázku moderátorky, či je v koalícii spokojnosť s ministerkou 
Dolinkovou. Blaha ďalej uviedol, že víťazstvo Pellegriniho v prezidentských voľbách upevnilo pozíciu 
koalície. Odmietol však, že by sa v budúcnosti chystala fúzia strán Smer a Hlas a otázku moderátorky o  
príp. predvolebnej koalícii označil za „predčasnú“. J. Hajko nevylúčil, že v budúcnosti sa R. Fico                              
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a P. Pellegrini postavia proti sebe tak, ako to už bolo  v minulosti, preto, lebo politika R. Fica je podľa 
neho účelová. 
V ďalšej časti bola predmetom diskusie otázka podpory I. Korčoka zo strany KDH v prezidentských 
voľbách. Moderátorka pripomenula J. Hajkovi kritiku z konzervatívnych kruhov za to, že KDH 
nepostavilo aspoň do prvého kola vlastného kandidáta. Hajko uviedol, že by to bolo nezodpovedné. 
V osobe I. Korčoka podľa neho bola záruka, že nebude šliapať po trestnom zákone, že nebudeme meniť 
zahraničnopolitickú orientáciu, a že zaujmeme jasný postoj, čo sa týka Ukrajiny. Hajko tiež pripustil,               
že Korčok mohol viac hovoriť o konzervatívnych hodnotách. Blaha v reakcii označil za bizarné,                             
že konzervatívna kresťansko-demokratická strana podporila „neoliberálneho“ kandidáta. Hajkovi 
vytkol, že KDH sa de facto stalo kresťanskou dúhovou pobočkou Progresívneho Slovenska. Vyčítal mu 
tiež, že podporujú vojnu na Ukrajine, hoci samotný pápež hovorí o mieri a údajne v tomto smere vyzýva 
„Zelenského režim“. Hajko sa ohradil, voči tomu, aby ich Blaha označoval za vojnových štváčov. Ide 
podľa neho zo strany Blahu o vyvolávanie nenávisti v priamom prenose. Ľudia na Slovensku podľa neho 
nechcú vojnu a najlepšou zárukou toho je, že budeme pevne držať so spojencami a nedovolíme, aby 
sa Rusko dostalo do blízkosti našich hraníc. V súvislosti s označením KDH ako kresťanskej pobočky PS 
Hajko Blahovi pripomenul, že bol to Pellegrini, kto hlasoval za registrované partnerstvá, nie Korčok, 
ktorého podporili vo voľbách. 
Ďalšou témou boli spoločné rokovania predsedov vlád Slovenska a Ukrajiny v Michalovciach. 
Moderátorka pripomenula, že Fico napriek svojej rétorike spochybňujúcej vojnu v Kyjeve a tvrdeniam 
o najskorumpovanejšej krajine sveta, o tom, že Ukrajinci nemôžu čakať, že sa Rusi stiahnu z Krymu                    
a Donbasu, o vyčíňaniu ukrajinských neonacistov, podpísal s ukrajinským premiérom dokument 
podporujúci suverenitu a územnú celistvosť Ukrajiny, v ktorom sa hovorí o nezákonnej, neoprávnenej 
a nevyprovokovanej agresívnej vojne. Moderátorka sa pýtala, či kritika Ukrajiny zo strany premiéra 
bola určená len domácemu publiku. Blaha to v reakcii odmietol a pripomenul, že nedodávajú žiadne 
zbrane zo zásob štátu a nechystajú sa vyslať žiadnych vojakov, rovnako podporujú záujmy slovenských 
farmárov, teda budú blokovať ukrajinské poľnohospodárske produkty. Po pripomienke moderátorky 
o komerčných dodávkach zbraní, Blaha takéto dodávky obhajoval, pretože sa tým údajne chránia 
slovenské zbrojovky. Premetom slovnej výmeny s moderátorkou sa následne stalo Blahove tvrdenie, 
že vojna sa začala už v roku 2014 masakrami v Donbase a v Odese a utláčaním ruskej menšiny. 
Moderátorka Blahovi pripomenula, že podľa pozorovateľskej misie OBSE sa vyvražďovanie nepotvrdilo. 
Blaha trval na tom, že došlo k masakrom a zomrelo 14 tisíc ľudí. Počas slovnej výmeny obvinil 
moderátorku zo zaujatosti, neprofesionality, z toho, že nemoderuje, ale robí politiku. Jančkárová 
reagovala, že len doplnila realitu a uviedla fakty na pravú mieru. Blaha tiež obvinil KDH, že je 
„farizejské“ a podporuje „futrovanie“ zbraní na Ukrajinu, kde sa navzájom mlátia slovanské národy. 
J. Hajko poukázal na dvojtvárnosť R. Fica, ktorý hovorí iné, ako robí, podľa toho, čo sa mu hodí. Uviedol, 
že KDH podporuje všetky kroky vedúce k spolupráci, odmietol Blahom hlásanú politiku na 4 svetové 
strany a prihlásil sa k príslušnosti k európskemu a euroatlantickému spoločenstvu a zároveň podporil 
ašpiráciu Ukrajiny na začlenenie sa do týchto spoločenstiev, čo tiež vníma ako ekonomickú príležitosť 
pre východné Slovensko. 
Ďalšou témou boli eurofondy a peniaze z plánu obnovy a možnosť ich ohrozenia pre vládne zmeny 
v oblasti trestnej politiky. Moderátorka sa pýtala Blahu, aké kroky robí vláda, aby sme o peniaze 
neprišli. Blaha reagoval, že z listu od Európskej komisie nevyplýva, že by sme mali prísť o eurofondy 
a poukázal v tejto súvislosti na „judášsku aktivitu“ a „vlastizradné aktivity“ slovenskej opozície. V tejto 
súvislosti upozornil, že eurokomisár pre oblasť spravodlivosti Reynders je z toho istého klubu 
progresivistov ako M. Šimečka z PS. Blaha obhajoval zrušenie Úradu špeciálnej prokuratúry a pýtal sa, 
či naozaj chceme, aby Brusel rozhodoval, kto bude sedieť na slovenskej prokuratúre. Moderátorka 
Blahovi pripomenula, že v Pláne obnovy sme sa zaviazali, že špeciálna prokuratúra bude dohliadať nad 
tým, aby sa nerozkrádali európske peniaze a Európsku komisiu zaujíma zdôvodnenie odstavenia 
špeciálnych prokurátorov. Blaha reagoval s počudovaním nad tým, ako je možné, že od nás Európska 
komisia na základe nejakej dohody s bývalo vládou očakáva, že budeme mať navždy Úrad špeciálnej 
prokuratúry. J. Hajko v reakcii na Ľ. Blahu odmietol spoluzodpovednosť za to, že by na pôde EÚ 
„očierňovali“ Slovensko, ako tvrdil Blaha. Pripomenul mu, že bol to Fico, ktorý išiel prvý do Bruselu 
zisťovať nálady v súvislosti s plánovanými zmenami trestného zákona. Uviedol, že KDH nepodporuje, 
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aby sa veci riešili v Bruseli a máme si ich vyriešiť doma. Podľa neho sme stále právny štát s fungujúcim 
Ústavným súdom a existujú brzdy, ktoré sú zatiaľ dostatočné na to, aby sme nechodili „vyplakávať“ do 
Bruselu. Blaha v reakcii kvitoval, že KDH uprednostňuje slovenské orgány pred „kydaním“ na Slovensko 
v zahraničí a že rešpektuje rozhodnutia slovenských súdov. Tým vzápätí premostil a zmienil 
rozhodnutie Ústavného súdu voči sudcovi Klimentovi, v ktorom mal súd údajne konštatovať o zásahoch 
bývalej vlády do osobných práv ľudí. Zmienil, že sa tu páchali „neuveriteľné“ zločiny a zomrel Milan 
Lučanský a advokát Krivočenko. Moderátorka reagovala a uviedla, že ukončené vyšetrovanie potvrdilo, 
že Lučanský spáchal samovraždu. Medzi moderátorkou a Blahom vznikla slovná výmena, Blaha 
moderátorke vyčítal, že vstupuje do problematiky a „zastáva si opozíciu“. Hajko v reakcii Blahovi 
vyčítal, že keď hovorí o „neprávostiach“, tak ide do minulosti len po rok 2020, avšak nespomína už 
udalosti predtým – odstúpenie Fica v roku 2018 alebo množstvo dosúdených ľudí z polície, súdnictva 
a ekonomickej oblasti. 
Poslednou témou diskusie bolo šírenie nenávisti a napätá atmosféra v spoločnosti po prezidentských 
voľbách. Moderátorka pripomenula apel novozvoleného prezidenta Pellegriniho na zjednotenie 
spoločnosti. Poukázala však tiež na vypätú volebnú kampaň plnú útokov a negatívnych emócií                              
a zmienila označovanie súpera za kandidáta vojny. Pripomenula nedávne vyjadrenia premiéra Fica, 
v ktorých označil opozičných politikov ako „lenivé vši“ a hovoril o „politických prascoch“ 
v mimovládkach a opozícii. Následne sa pýtala, či vládni politici neprispievajú k šíreniu nenávisti 
a k bičovaniu napätia v spoločnosti. Blaha v reakcii Ficove invektívy označil za „expresívny slovník“, 
ktorý politici znesú. Uviedol, že voči národno-ľavicovému a konzervatívnemu táboru na Slovensku je 
vyvolávaná nenávisť a ich expresívny slovník je reakciou na expresívny slovník oponentov. Podľa Blahu 
to súvisí s ich názorom na vojnu na Ukrajine, pretože oni chcú mier, nechcú posielať zbrane a vojakov 
na Ukrajinu a nechcú skákať ako Američania a Brusel pískajú. Blaha tvrdil, že ich druhý tábor nenávidí, 
že počas pandémie kriminalizovali a zatvárali ľudí, že prenasledovali opozíciu a zatvárali opozičné 
média, v súčasnosti sa označujú ľudia za „ruských agentov“, keď majú iný názor na vojnu na Ukrajine. 
Spomenul incident, pri ktorom mal „hysterický slniečkár“ vulgárne nadávať Erikovi Kaliňákovi a jeho 
manželke na ulici. Moderátorka v reakcii na Blahove slová o prenasledovaní opozície za bývalej vlády 
pripomenula, že desiatky ľudí sa priznalo a bolo odsúdených. Pripomenula mu tiež burcovanie davu 
voči prezidentke na mítingu v Nitre a vyčítala mu, že sa nepokúšal o utíšenie davu. Následne vznikla 
medzi moderátorkou a Blahom ďalšia slovná výmena, keď Blaha nerešpektoval, že moderátorka chce 
udeliť slovo J. Hajkovi. Slovná výmena vyvrcholila, keď moderátorka požiadal réžiu, aby stiahli Blahovi 
mikrofón, čo sa aj na pár sekúnd stalo a následne bol Blahovi mikrofón opäť zapnutý. J. Hajko v reakcii  
vytkol Blahovi slovník, ktorý používa a pripomenul mu jeho slová o novinároch RTVS ako o  „mediálnom 
hnoji“. V súvislosti so zmieneným incidentom s Erikom Kaliňákom a jeho manželkou uviedol, že KDH 
odsudzuje útoky na kohokoľvek za to, že vyjadril názor v demokratických voľbách. Blaha sa v úplnom 
závere vrátil k predchádzajúcej slovnej výmene, ktorú spustila moderátorkina zmienka o incidente na 
mítingu v Nitre, a namietal, že po všetkých tých vulgárnych útokoch progresívcov a ich voličov tu teraz 
päť minút riešia niečo, čo sa stalo  pred dvoma rokmi a od čoho sa dávno dištancovali. 
 

*    *    *  
 
Podávateľ namietal protivládne názory a „agresívne“ zásahy moderátorky do diskusie v prospech 
opozície. V rámci analýzy programu sme sa teda zamerali na výkon moderátorky z hľadiska 
nestrannosti a objektívnosti.  
 
V rámci diskusie sme zaznamenali viacero momentov, keď moderátorka oponovala tvrdeniam Ľ. Blahu. 
Hodnotili sme, či vstupy moderátorky a jej oponentúru možno považovať v kontexte diskusie za vecnú 
a opodstatnenú a jej protiargumenty za fakticky presné. Hodnotili sme tiež, či obaja diskutujúci dostali 
priestor v plnej miere vyjadriť svoje názory a  postoje. 
 
 - V diskusii pri téme slovensko - ukrajinských vzťahov vznikla medzi Ľ. Blahom a moderátorkou ostrá 
názorová výmena. Ľ. Blaha sa v rámci debaty o téme dotkol vojny na Ukrajine a pripísal zodpovednosť 
za jej vypuknutie Ukrajine, keď uviedol, že vojna de facto začala už v roku 2014 masakrami na Donbase, 
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v Odese a utláčaním ruskej menšiny na Ukrajine. Moderátorka na to reagovala a uviedla,                                       
že pozorovateľská misia OBSE masakry nepotvrdila: 
Ľ. Blaha: „...my sme nikdy nehovorili, že súhlasíme s tou vojnou, ktorá sa začala pred dvoma rokmi, ale 
zároveň sme vždy hovorili a stále hovoríme, že tá vojna de facto začala už v roku 2014, tam boli masakry 
v Donbase, tam bola masaker v Odese, tam bolo naozaj utláčanie ruskej menšiny a tlačila sa Ukrajina 
do NATO a kvôli tomu vznikla táto vojna...“ 
M. Jančkárová, moderátorka: „Pán Blaha, ale...“ 
Ľ. Blaha: „... ja som presvedčený, že toto sedí a to Robert Fico veľmi jasne svojmu partnerovi povedal, 
ale že v tom dokumente je to tým to diplomatickou hantírkou napísané, že my samozrejme 
podporujeme európsku budúcnosť Ukrajiny. 
... 
M. Jančkárová, moderátorka: „Pán Blaha, keď dovolíte... aby to nebol monológ..., musí to byť dialóg, 
čiže ja musím k tomu dodať, že vy keď hovoríte o vyvražďovaní na Donbase a podobne, boli tam 
pozorovateľské misie OBSE, stále to opakujeme v týchto reláciách, nepotvrdilo sa to. Nehovoria o tom 
tie oficiálne dokumenty a ja som sa pýtala na tú dvojtvárnosť... ju tam predsa...“ 
Ľ. Blaha: „... zomrelo tam 14 000 ľudí... to hádam nechcete spochybniť, 14 000 ľudí.“ 
M. Jančkárová, moderátorka: „Z oboch strán, pán Blaha..., to nebolo vyvražďovanie zo strany 
ukrajinskej vlády.“ 
Ľ. Blaha: „... Ukrajina vraždila na svojom terajšom území... vlastných občanov... ruskej národnosti.“ 
M. Jančkárová, moderátorka: „... o tom práve hovorím, že toto nepotvrdila pozorovateľská misia 
OBSE.“ 
Ľ. Blaha: „Akože nie?“ 
M. Jančkárová, moderátorka: „No nie.“ 
Ľ. Blaha: „Tak keď z oboch strán, tak zjavne dochádzalo k tomu, že zabíjali... ukrajinská armáda.“ 
M. Jančkárová: „Vzájomne sa zabíjali, ale nebolo to permanentné...“ 
Ľ. Blaha: „A to je v poriadku, hej? To je v poriadku?“ 
M. Jančkárová, moderátorka: „No to nie je v poriadku..., ale neprekrúcajme realitu...“ 
Ľ. Blaha: „O tom hovorím a ďalšia vec, prepáčte...“ 
M. Jančkárová, moderátorka: „...nie, počkajte, ešte som nedokončila... nebolo to v poriadku, len 
hovorím, že sa nepotvrdilo, sústavné vyvražďovanie etnických Rusov na tom území, o tom je záver tej 
pozorovateľskej misie, ktorú mimochodom podpísala aj Ruská federácia v tom čase...“ 
 
Podľa dostupných informácií sú informácie o genocíde ruského obyvateľstva Donbasu 
propagandistickým naratívom šíreným ruskou vládou, ktorý má ospravedlniť agresiu Ruska voči 
Ukrajine, a napriek tomu, že v konflikte na Donbase zahynuli aj civilisti ruského pôvodu, podľa 
Medzinárodného súdneho dvora v Haagu neexistujú dôkazy, ktoré by potvrdzovali tvrdenia ruskej 
vlády o „genocíde“. Ako vyplýva z dostupných informácií, ani monitorovacia misia OBSE pôsobiaca na 
Ukrajine od roku 2014 nenašla žiadne dôkazy o masovom cielenom zabíjaní civilistov v regióne Donbas. 
Zároveň, ruská strana doposiaľ neposkytla žiadny dôkaz na podporu svojho tvrdenia, že obyvatelia 
východnej Ukrajiny boli vystavení „systematickému vyhladzovaniu“.1 
V kontexte uvedených informácií považujeme oponentúru moderátorky voči tvrdeniam Ľ. Blahu za 
korektnú a opodstatnenú. 
 
- Ľ. Blaha v diskusii k téme rokovania slovenského a ukrajinského premiéra uviedol, že R. Fico 
ukrajinskému premiérovi tlmočil, že nikdy nepodporíme vstup Ukrajiny do NATO. Blaha uviedol, že to 
bola vždy ich základná podmienka, lebo sú presvedčení, že de facto kvôli tomu vznikla táto vojna. 
Moderátorka na to reagovala a uviedla, že bývalý prezident Ivan Gašparovič videl v roku 2008 Ukrajinu 
v NATO. Blaha moderátorku kritizoval za to, že mu zasahuje faktickými poznámkami do vstupov, zatiaľ 
čo J. Hajkovi nie:  

                                                 
1  https://www.dw.com/en/fact-check-russia-falsely-blames-ukraine-for-starting-war/a-60999948; 
https://en.wikipedia.org/wiki/Accusations_of_genocide_in_Donbas 
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Ľ. Blaha: „...A veľmi vážna poznámka, veľmi jasne zaznelo aj odvčera od Roberta Fica, aj na rozhovoroch 
s pánom premiérom Ukrajiny, že my nikdy nepodporíme vstup Ukrajiny do NATO. To bola naša vždy 
po..., podmienka základná a my sme presvedčení, že de facto kvôli tomuto vznikla táto vojna. Keby sa 
NATO netlačilo k ruským hraniciam, tak by k tejto vojne jednoducho neprišlo. Toto je náš suverénny 
názor a my si našu suverénnu politiku budeme ďalej... obhajovať.“ 
M. Jančkárová, moderátorka: „Pán Blaha, ale prepáčte, ja len jeden dodatok, že pán Gašparovič v roku 
2008 hovoril o tom, že... Ukrajina by sa mala...“  
Ľ. Blaha: „... ste neprerušovali pána Hajka... nech sa páči.“ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „...ale to je len faktická poznámka.“ 
Ľ. Blaha: „Ale skúste fakticky aj k pánovi Hajkovi, lebo ku mne ich máte nejak veľa.“ 
M. Jančkárová, moderátorka: „Mala som, pán Blaha, mala som, len vy hovoríte o tom NATO. Ja sa len 
pýtam, že pán Gašparovič ako vtedajší prezident v roku 2008 videl tú Ukrajinu v NATO v budúcnosti, 
čiže odvtedy sa to zmenilo?“ 
 
Aj keď Blaha pravdivosť uvedenej informácie týkajúcej sa postoja I. Gašparoviča k členstvu Ukrajiny 
v NATO nenamietal, z hľadiska hodnotenia výkonu moderátorky a opodstatnenosti jej vstupov do 
diskusie „faktickými poznámkami“, zaujímalo nás, nakoľko ide o presnú informáciu. 
Podľa dostupných informácií vtedajší prezident I. Gašparovič pred samitom NATO v Bukurešti v roku 
2008, kde sa malo rozhodnúť o prijatí Ukrajiny do Akčného plánu členstva, zastával postoj naklonený 
prijatiu Ukrajiny do NATO. Gašparovič pre agentúru SITA uviedol, že Slovensko je za členstvo Ukrajiny 
v NATO, je však otázne, nakoľko je Kyjev na to pripravený. Povedal tiež, že „Slovensko sa od začiatku 
stavia za rozširovanie aliancie, pretože čím bude aliancia väčšia, tým bude silnejšia a schopnejšia, a tým 
účinnejšie bude môcť zasahovať v boji proti terorizmu".2 
Na základe uvedených informácií možno faktickú poznámku moderátorky k tvrdeniam Ľ. Blahu 
považovať za presnú a korektnú. Na základe kontextu dialógu sa možno domnievať, že moderátorka 
chcela naznačiť, že postoj vládnych garnitúr vedených stranou Smer, resp. ústavných činiteľov blízkych 
strane Smer (v roku 2008 bola pri moci koalícia vedená stranou Smer a vtedajší prezident Gašparoviča 
bol vnímaný ako jej politický spojenec) nebol voči členstvu Ukrajiny v NATO vždy odmietavý, ako to 
prezentoval Ľ. Blaha v diskusii („to bola naša vždy podmienka základná“). Posun v tomto postoji 
následne (po tom, čo moderátorka vstúpila do diskusie predmetnou faktickou poznámkou) priznal aj 
samotný Blaha, keď uviedol, že svoje názory upravili, keď po bukureštianskom samite Rusko jasne 
povedalo, že nechce Ukrajinu v NATO, pretože videli, že to môže viesť k eskalácii a vojne, čo sa napokon 
aj potvrdilo. 
 
- Slovná výmena medzi Ľ. Blahom a moderátorkou vznikla, keď Blaha pri téme možného zastavenia 
európskych peňazí zmienil aj kroky bývalej vlády voči vtedajšej opozícii. Uviedol, že tu boli páchané 
„neuveriteľné zločiny“ a spomenul aj smrť Milana Lučanského. Moderátorka na to reagovala a uviedla, 
že vyšetrovanie v tejto veci sa skončilo so záverom, že Lučanský spáchal samovraždu. Ľ. Blaha opäť 
moderátorku kritizoval za to, že mu zasahuje do jeho vstupu a „nahrádza opozíciu“: 
Ľ. Blaha: „...Čo je na tom zlé, že takýmto spôsobom upozorňujeme, pokiaľ vieme, že tu tri roky naozaj 
páchali neuveriteľné zločiny. Zomrel Milan Lučanský, zomrel advokát Krivočenko, zomreli mnohí 
ľudia.“ 
M. Jančkárová, moderátorka: „Vyšetrovacia komisia v prípade pána Lučanského povedala...“  
Ľ. Blaha: „Áno, pani Jančkárová zase nahrádza opozíciu, nech sa páči...“ 
M. Jančkárová, moderátorka: „...nie, nie pán Blaha, musím doplniť realitu, ako to bolo...“ 
Ľ. Blaha: „Dobre, bude to teraz na Generálnej prokuratúre, bude sa to ďalej vyšetrovať. Dobre to 
vieme... ale zomrel, hej? Zomrel.“ 
M. Jančkárová, moderátorka: „Ale jedno vyšetrovanie už bolo ukončené s tým, že spáchal 
samovraždu. Musíme to pre divákov doplniť.“ 
Ľ. Blaha: „Nie, nemusíme a mohol to povedať pán Hajko a nemusíte neustále vstupovať do tejto 
problematiky, ale...“ 

                                                 
2 https://www.mod.gov.sk/gasparovic-slovensko-je-za-clenstvo-ukrajiny-v-nato/?pg=7  
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M. Jančkárová, moderátorka: „Na pána Hajka mám iné otázky.“ 
Ľ. Blaha: „Nech sa páči, však v poriadku..., nemáte, žiadne mu nepokladáte.“ 
M. Jančkárová, moderátorka: „To sú len fakty, pán Blaha.“ 
 
Smrť bývalého policajného prezidenta M. Lučanského prešetrovala komisia zriadená vtedajšou 
ministerkou spravodlivosti M. Kolíkovou. Jej členmi boli koaliční a opoziční poslanci NR SR, zástupcovia 
vybraných médií a rodiny M. Lučanského, ale aj bývalá ombudsmanka ČR. Komisia konštatovala,                       
že nezistila skutočnosti, ktoré by spochybňovali medializovanú informáciu o tom, že príčinou smrti 
Lučanského bola samovražda. So záverom správy sa stotožnili 14 členovia komisie, dvaja členovia - 
Marian Kotleba (ĽSNS) a Denisa Saková (Hlas-SD), hlasovali proti a poslanec strany Smer-SD sa zdržal.3 
Vo veci úmrtia M. Lučanského bolo vedené aj trestné stíhanie. To však bolo zastavené v novembri 
2022. Krajská prokuratúra v Prešove vylúčila cudzie zavinenie v súvislosti s Lučanského smrťou.4 
Prokurátor generálnej prokuratúry v marci 2023 vydal pokyn doplniť dokazovanie. Žiadal o doplnenie 
dokazovania vo vzťahu k objasneniu motivácie generála Lučanského pri spáchaní samovraždy a vo 
vzťahu k tomu, či príslušníci Zboru väzenskej a justičnej stráže (ZVJS) dostatočným spôsobom reagovali 
na stav Lučanského za účelom zabráneniu či predídeniu samovraždy a či prijali opatrenia 
zodpovedajúce jeho zdravotnému a psychickému stavu. Vyšetrovateľ podľa pokynu opätovne začal 
trestné stíhanie a doplnil dokazovanie k príslušníkom ZVJS. Vyšetrovanie uzavreli s tým, že dozorcovia 
vo väzbe sa v súvislosti s úmrtím policajného generála nedopustili trestného činu. Ako potvrdil hovorca 
prešovskej prokuratúry, proti tomuto rozhodnutiu podal splnomocnenec poškodených JUDr.  
M. Radačovský sťažnosť, ktorú prokurátor dňa 09. 02. 2024 zamietol ako nedôvodnú. Podľa aktuálnych 
informácií (apríl 2024) je spis prípadu opäť  na generálnej prokuratúre. Splnomocnenec poškodených 
podal žiadosť o preskúmanie zákonnosti rozhodnutia vyšetrovateľa a prokurátora.5 
Na základe uvedených informácií je podľa nás možné hodnotiť moderátorkinu oponentúru voči 
vyjadreniu Ľ. Blahu „...tri roky naozaj páchali neuveriteľné zločiny. Zomrel Milan Lučanský...“                               
za korektnú a opodstatnenú. 
 
- Moderátorka reagovala „faktickou poznámkou“ na Ľ. Blahu, ktorý tvrdil, že z listu Európskej komisie 
nevyplýva, že by Slovensko malo prísť o eurofondy v súvislosti so zmenami v trestnej politike štátu. 
Uviedol, že ide o „judášsku aktivitu“ opozície, pretože eurokomisár pre oblasť spravodlivosti a strana 
M. Šimečku (PS) sú členmi tej istej frakcie progresivistov a liberálov. Moderátorka do toho vstúpila 
a uviedla, že listov bolo viac a nešlo len o eurokomisára Reyndersa: 
Ľ. Blaha: „No v prvom rade nič z toho listu nevyplýva, že by sme mali prísť o eurofondy. Európska 
komisia sa pýta technicky, čo bude s prokurátormi špeciálnej prokuratúry. Ja naozaj neviem, čo je ich 
do toho, ale nech sa páči, Ministerstvo spravodlivosti aj Generálna prokuratúra im s radosťou 
odpovie, pretože pochopiteľne existujú oddelenia na Generálnej prokuratúre, ktoré budú riešiť otázku 
európskych peňazí. Ale my toto považujeme za ďalšiu judášsku aktivitu slovenskej opozície a vysvetlím 
prečo. Za prvé, eurokomisár, ktorý je zodpovedný za oblasť spravodlivosti je pán Reynders, ktorý je z 
toho istého klubu a z tej istej frakcie ako pán Šimečka, to znamená z progresivistov a z liberálov.“ 
M. Jančkárová, moderátorka: „A tých listov bolo viac pán Blaha, ale to bola faktická poznámka, 
môžete pokračovať, nebol to len tento pán.“ 
Ľ. Blaha: „Som veľmi rád, že môžem konečne pokračovať...“ 
 
Ľ. Blaha pravdepodobne hovoril o liste Európskej komisie (EK) z 28. 3. 2024. V ňom Komisia uviedla, že 
Slovensko zánikom špeciálnej prokuratúry išlo proti vlastnému záväzku, ktorý dalo v súvislosti s plánom 
obnovy. Z listu vyplýva, že EK nepostačujú odpovede slovenských predstaviteľov, či „upravený systém 
vnútornej kontroly je v súlade s požiadavkami dohody o financovaní“. Portál Denníka N v článku 

                                                 
3 https://www.noviny.sk/slovensko/600878-posledne-zasadnutie-komisie-ktora-preveruje-okolnosti-smrti-milana-
lucanskeho-jej-clenovia-zverejnia-zaverecnu-spravu  
4 https://tvnoviny.sk/domace/clanok/400755-prokuratura-zverejnila-uznesenie-o-zaveroch-vysetrovania-samovrazdy-
milana-lucanskeho  
5 https://spravy.pravda.sk/domace/clanok/706087-prokuratura-preverovala-lucanskeho-smrt-prisla-k-zaveru-ze-nedoslo-k-
cudziemu-zavineniu/ 
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týkajúcom sa listu z 28. 3. 2024 tiež informuje o aprílovom rokovaní Európskeho parlamentu o stave 
právneho štátu na Slovensku. Eurokomisár pre spravodlivosť D. Reynders zdôraznil, že Komisia pozorne 
sleduje vývoj na Slovensku a je pripravená reagovať.6 
Ako je zrejmé z dostupných informácií, komunikácia medzi EK a slovenskou vládou o zmenách 
v trestnej politike štátu prebiehala už od decembra 2023. Začiatkom decembra Komisia v liste 
podpísanom eurokomisárom pre spravodlivosť Didierom Reyndersom a aj eurokomisárkou pre 
vnútorné záležitosti Ylvou Johanssonovou žiadala slovenskú vládu, aby „nepokračovala v zamýšľaných 
novelách a neuchýlila sa k zrýchlenému postupu bez riadnej a dôkladnej konzultácie so 
zainteresovanými stranami na vnútroštátnej a európskej úrovni".7  
Ďalšie 2 listy Európskej komisie slovenskej vláde pochádzajú z 24. 1. 2024 a z 8. 2. 2024. Obsah listov 
nebol zverejnený. Podľa tvrdení predstaviteľov opozičnej strany Progresívne Slovensko (M. Šimečka, 
M. Hojsík) z listov vyplýva, že Slovensko môže prísť o miliardy z eurofondov a listy majú dokazovať, že 
vláda ide pretláčaním zmien trestnej politiky vedome do rizika konfliktu s EK. Minister spravodlivosti 
B. Susko (Smer-SD) informoval, že obsah listov nemôžu zverejniť, pretože sú viazaní zákazom EK. 
Uviedol, že vláda sa domnieva, že splnili podmienky, ktoré nám EK dáva z hľadiska ochrany finančných 
záujmov EÚ a Komisia nemá dôvod Slovensku pozastavovať čerpanie eurofondov.8 
Na základe uvedených informácií sa domnievame, že moderátorkina reakcia na vyjadrenie Ľ. Blahu, že 
„z listu nevyplýva, že by sme mali prísť o eurofondy“ bola korektná a opodstatnená. 
 
- Moderátorka reagovala, keď Ľ. Blaha vyčítal Hajkovi, že KDH v prezidentských voľbách podporovalo 
kandidáta, ktorý podporil registrované partnerstvá a „robil naozaj gestá, ktoré boli veľmi liberálne 
a progresivistické“. Moderátorka poznamenala, že aj kandidát P. Pellegrini, ktorého podporoval Smer, 
v minulosti podporil registrované partnerstvá:  
Ľ. Blaha: „Počkajte, ale podporil registrované partnerstvá a ešte dokonca vo volebnej kampani. Keď ste 
ho vy podporovali s pani Polckovou, čo je farárka, ktorá podporuje LGBTI hnutie, sa tam fotil. Robil 
naozaj gestá, ktoré boli veľmi le..., liberálne a progresivistické.“ 
M. Jančkárová, moderátorka: „Tak zase aj pán Pellegrini v minulosti hlasoval o návrhu životných 
partnerstiev...“ 
 
Podľa dostupných informácií P. Pellegrini v NR SR podporil návrh zákona o partnerskom spolužití 
z dielne SaS, ktorý bol predložený v reakcii na vraždu dvoch mladých ľudí pred barom Tepláreň 
v októbri 2022. Okrem P. Pellegriniho za návrh hlasovali aj všetci prítomní poslanci za stranu Hlas-SD.9 
Na základe uvedeného hodnotíme reakciu moderátorky ako korektnú a v kontexte diskusie ako 
opodstatnenú. 
 
V programe sme zaznamenali aj ďalšie momenty, keď moderátorka oponovala vyjadreniam 
diskutujúcich, resp. Ľ. Blahovi: 
- Ľ. Blaha vyčítal Hajkovi, že straší ľudí, keď tvrdí, že Rusko nás ohrozuje a že sa v prípade prehry 
Ukrajiny dostane k našim hraniciam. Uviedol, že Rusko na to momentálne nemá silu. Moderátorka 
reagovala: „Faktom je, že na Kyjev útočilo Rusko, nie raz a dokonca aj do prihraničných oblastí.“ 
-Ľ  Blaha tvrdil, že podporujú akékoľvek mierové iniciatívy a nedodávajú Ukrajine žiadne zbrane zo 
zásob štátu. Moderátorka reagovala: „Rozumiem, len k tomu musím ešte dodať..., že na komerčnej 
báze tých zbraní ďalej idú na Ukrajinu.“ 
- Moderátorka poukázala na rozpor medzi zmierlivou politikou premiéra Fica smerom k ukrajinskej 
strane (popísal dokument hovoriaci o neoprávnenej, nezákonnej a nevyprovokovanej vojne Ruska voči 
Ukrajine) a jeho rétorike určenej domácemu publiku: „Či tam nevidíte tú dvojtvárnosť, keď predtým 
pán premiér hovoril, že konflikt sa začal už v roku 2014, to, čo aj vy ste hovorili, vyčíňaním ukrajinských 

                                                 
6 https://dennikn.sk/3935329/europska-komisia-poslala-vlade-netradicne-ostry-list-pyta-sa-na-odstavenie-prokuratorov/ 
7 https://www.teraz.sk/slovensko/ek-vyzvala-vladu-sr-aby-nemenila-trest/759535-clanok.html 
8 https://sita.sk/europska-komisia-je-proti-zverejneniu-vyhrad-k-novele-trestneho-zakona-susko-sa-vsak-o-eurofondy-
neobava/; https://spravy.rtvs.sk/2024/02/eurokomisia-v-listoch-varuje-slovensko-ze-pre-kontroverznu-novelu-mozeme-
prist-o-peniaze-upozornilo-ps/ 
9 https://www.postoj.sk/116711/dnes-treba-vediet 
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neonacistov, ale v tom podpísanom dokumente sa hovorí o ruskej invázii ako o nezákonnej 
neoprávnenej a nevyprovokovanej agresívnej vojne.“ 
- Moderátorka reagovala, keď Ľ. Blaha uviedol, že nikdy neschvaľovali vojnu, zatiaľ čo strany terajšieho 
opozičného tábora sa neozvali pri bombardovaní Juhoslávie, vojne v Iraku, porušovaní 
medzinárodného práva Izraelom: „Vojnu... neschvaľoval ani ten druhý tábor... aby sme boli korektní...“ 
- Moderátorka oponovala, keď Ľ. Blaha kritizoval RTVS za to, že ho nepustili minulý rok do diskusnej 
relácie: Pána Blahu sme samozrejme pustili, lebo ste teraz neporušili pravidlá. Naposledy išlo o 
porušenie pravidiel, preto vás RTVS nemohla pustiť...“ 
 
Okrem uvedených „faktických poznámok“ moderátorky, ktorými reagovala na konkrétne faktické 
tvrdenia diskutujúceho Ľ. Blahu, a ktoré sme vyhodnotili v kontexte diskusie ako opodstatnené a 
náležité, a iným vstupom moderátorky, ktorými oponovala tvrdeniam, ktoré zazneli v rámci diskusie, 
zaznamenali sme aj vstupy do diskusie, kedy moderátorka tlmočila postoj neprítomnej dotknutej 
strany. 
- Ľ. Blaha uviedol, že ho mrzí, že slovenská opozícia nebola schopná odsúdiť izraelskú vojnu v Gaze, kde 
podľa neho zomrelo vyše 30 tisíc ľudí. Moderátorka reagovala: „V tejto súvislosti sa dá dodať, možno 
to, že neúspešný prezidentský kandidát pán Korčok síce na jednej strane povedal, že je adekvátne, že 
Izrael sa bráni v súvislosti s teda s tým, čo sa udialo v Gaze, ale na druhej strane už nepovažuje za 
adekvátne kroky súčasného premiéra Benjamina Netanjahua.“ 
- Blaha ďalej uviedol, že Korčok nezvládol svoju prehru a počas volebnej noci sa vyhrážal, že to 
súperovej strane nikdy nezabudne. Moderátorka reagovala: „On hovoril, že tú živú časť kampane, že 
nikdy nezabudne, tak toto prepáčte, len som musela doplniť...“ 
- J. Hajko v súvislosti a ambíciou A. Danko stať sa predsedom parlamentu uviedol, že jeho rastúcu chuť 
a ambície vníma ako nebezpečný jav. Moderátorka reagovala: „Aj keď on to priamo nepovedal, že má 
o to záujem, ale povedal to premiér tejto republiky, že by mohol ním byť...“ 
- Ľ. Blaha vyčítal J. Hajkovi, že KDH vo voľbách podporovalo vojnového štváča a kandidáta vojny, ktorý 
podporoval americké vojny v Juhoslávii, Iraku, teraz proti Rusku, a plienenie v Gaze zo strany Izraela. 
Moderátorka reagovala: „... pán Blaha... že pán Korčok sa ohradil voči tomu, čo robí aktuálny 
premiér Benjamin Netanjahu, naozaj by sme sa mali pridŕžať faktov.“ 
 
Zaznamenali sme zásahy moderátorky do diskusie, keď upozornila, že diskutujúci odbiehajú od témy, 
resp. neodpovedajú na jej otázky. 
- Moderátorka reagovala, keď Ľ. Blaha odbiehal od témy a pôvodnej otázky týkajúcej sa napätia 
v koalícii v súvislosti s ambíciou A. Danka stať sa predsedom parlamentu: „Na tom som sa nepýtala, 
pán Blaha...“ 
- Pri téme vzťahov vo vládnej koalícii začal J. Hajko hovoriť o zlom hospodárení štátu z hľadiska 
štátneho rozpočtu. Moderátorka reagovala: „Nie, páni, nie, toto nemôžem teraz dovoliť nehnevajte sa, 
k tomu sa ešte dostaneme, musíme ukončiť najprv túto tému a poriadne preberieme aj...“ 
- Ľ. Blaha pri otázke na stabilitu koalície a dohady o prerozdeľovaní ministerských kresiel odbehol od 
témy a začal obviňovať opozičný tábor z agresívneho liberalizmu, nerešpektovania iného názoru, atď. 
Moderátorka reagovala: „Pán Blaha, rešpektujte tému a ešte tam nie sme. Nehnevajte sa, keď 
dovolíte,... dokončíme tie zostavy na ministerstvách v politike a tak ďalej.“ 
 
Moderátorka viedla diskusiu a udeľovala slovo diskutujúcim. Zaznamenali sme niekoľko momentov, 
kedy sa Ľ. Blaha dostal  do slovnej výmeny s moderátorkou ohľadne vedenia diskusie: 
M. Jančkárová, moderátorka: „Pán Blaha..., naozaj musí dostať priestor aj váš diskusný partner.“ 
... 
M. Jančkárová, moderátorka: „...ja z novinárskeho hľadiska..., nie pán Blaha, keby ste ho pustili 
k slovu..., možno by povedal..., ale ja z novinárskeho hľadiska...“  
Ľ. Blaha: „Pokiaľ chcete slovenskú verejnosť, slovenskú verejnosť presviedčať...“  
Marta Jančkárová, moderátorka: „... musím doplniť fakty.“ 
Ľ. Blaha: „... že ste zaujatá a že ste neprofesionálna, nemusíte robiť nič naviac, všetci to už dávno vedia, 
prepáčte..“ 
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M. Jančkárová, moderátorka: „Pán Blaha..., keď dovolíte ja z novinárskeho hľadiska naozaj som tu na 
to, aby som doplnila realitu... a fakty a keď dovolíte moderovanie, prosím nechajte na mňa..., ja len 
robím to...“ 
Ľ. Blaha: „Vy teraz robíte politiku, vy nemoderujete, prepáčte.“ 
M. Jančkárová, moderátorka: „Nie, ja som povinná doplniť fakty a naozaj som voči vám korektná..., 
pán Blaha, mali ste veľký priestor..., väčší zatiaľ ako pán Hajko...“ 
 
Na inom mieste:  
J. Hajko: „To be full pledge part of the European...“ 
Ľ. Blaha: „„Respecting the right...“ počkajte, toto musím dať na pr... „respecting the right to freely 
choose its own future, including to be full pledge part of the European Union and European Atlantic 
communities.“ Čiže rešpektujeme právo, aby si slobodne vybrali, kde chcú byť, ale to neznamená, že my 
budeme hlasovať za ich členstvo v NATO...“  
J. Hajko: „Počkajte, skočili ste mi do reči...“ 
Ľ. Blaha: „... veď to Robert Fico jasne vysvetlil.“ 
M. Jančkárová, moderátorka: „Počkajte, nech má pán Hajko... teraz priestor.“ 
Ľ. Blaha: „Ale pán Hajko tu zavádzal, veď vy ste čítali iba prvú polovicu tej vety.“ 
Jozef Hajko (KDH), poslanec NR SR, člen predsedníctva hnutia: „Ale vy ste prečítali to isté...“ 
Ľ. Blaha: „Nie.“ 
J. Hajko:  „... vy ste prečítali to isté. Ja som len záver vety prečítal, to je pravda a to, ale však ten je 
podstatný.“ 
M. Jančkárová, moderátorka: „Mali ste faktickú poznámku, pán Blaha a teraz nechajme pána Hajka 
vysvetliť.“ 
 
Na inom mieste: 
M. Jančkárová, moderátorka: „Dobre, aby to bola diskusia, pán Blaha, ak dovolíte. Ide o to, že Európsku 
úniu zaujíma, ako vieme zabezpečiť, keď to veľmi zjednoduším, aby sa nerozkrádali tie európske 
peniaze. Navyše v pláne obnovy sme sa zaviazali, že na to bude dohliadať špeciálna prokuratúra a teda 
Európsku komisiu zaujíma, ako vysvetľuje Slovensko zrušenie špeciálnej prokuratúry, ako boli odstavení 
alebo neodstavení špeciálni prokurátori od káuz a zaujíma ich aj znižovanie trestov za ekonomickú 
kriminalitu, pán Hajko.“ 
Ľ. Blaha: „Počkajte, ja som myslel, že to je otázka, lebo...“ 
M. Jančkárová, moderátorka: „Nie, to bola konštatácia, vy už ste mali veľmi... vy už ste mali veľmi dlhý 
monológ, pán Blaha.“ 
Ľ. Blaha: „No tak skúsme na to reagovať, lebo vy ste potom otvorili asi dve veci...“ 
M. Jančkárová, moderátorka: „Naozaj pán Hajko musí reagovať.“ 
Ľ. Blaha: „A môžem reagovať na to, čo ste povedali, lebo ste hovorili veci, ktoré...“ 
M. Jančkárová, moderátorka: „Nie prepáčte, o chvíľu budete mať možnosť, dobre?“ 
Ľ. Blaha: „No počkajte, nie, nie, nie.“ 
M. Jančkárová, moderátorka: „Mali veľmi dlhý monológ, pán Blaha.“ 
Ľ. Blaha: „Máme dosť času podľa mňa, dve vety, dobre? Aby som...“ 
 
Ku koncu diskusie chcela moderátorka udeliť slovo J. Hajkovi, avšak Ľ. Blaha to nerešpektoval. 
Moderátorka požiadala réžiu, aby Blahovi vypli mikrofón: 
M. Jančkárová, moderátorka: „Ja rešpektujem vašu interpretáciu, len teraz musí reagovať, pán Hajko, 
už máme...“ 
Ľ. Blaha: „Ma prerušujete neustále a ja... nemôžem dopovedať.“ 
M. Jančkárová, moderátorka: „Ale mali ste už veľký priestor pán Blaha.“ 
Ľ. Blaha: „Môžem?“ 
M. Jančkárová, moderátorka:  „Nie, nemôžete, prepáčte.“ 
Ľ. Blaha:  „Tak potom ma neprerušujte, keď chcete, aby...“ 
M. Jančkárová, moderátorka:  „Už ste mali veľký priestor, pán Blaha, nie, prepáčte, pán Blaha, teraz 
pán Hajko musí reagovať..., pán Blaha prosím... vy ma nerešpektujete.“ 
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Ľ. Blaha:  „Dovoľte to vysvetliť... mesiac predtým kričalo námestie v Žiline, že Blaha je vulgarizmus.“ 
M. Jančkárová, moderátorka: „Prosím stiahnite mikrofón pánovi Blahovi...“  
- réžia stiahne Ľ. Blahovi mikrofón 
Ľ. Blaha:  „Toto je RTVS dneska, toto je RTVS.“ (Blaha má stiahnutý mikrofón, ale napriek tomu je zo 
štúdia počuteľné, čo hovorí) 
M. Jančkárová, moderátorka: „Prosím, musí pán Hajko zareagovať. Nehnevajte sa, máme posledné tri 
aj niečo minúty do konca..., nemôžete mať monológ.“  
Ľ. Blaha:  „Vy ste reagovali na mňa a nedali ste mi protireakciu. Viete, toto je absolútne 
neprofesionálne, prepáčte.“ (Blaha má stiahnutý mikrofón, ale napriek tomu je zo štúdia počuteľné, čo 
hovorí) 
M. Jančkárová, moderátorka: „Ja som len doplnila, ako to bolo, pán Blaha.“ 
Ľ. Blaha: „A doplnili ste v rozpore s tým, čo som hovoril...“ (Blaha má stiahnutý mikrofón, ale napriek 
tomu je zo štúdia počuteľné, čo hovorí) 
M. Jančkárová, moderátorka:  „... a budete mať priestor ešte na to reagovať.“ 
- mikrofón Ľ. Blahu je opäť zapnutý 
Ľ. Blaha:  „To znamená, že na to musím reagovať, to je neprofes...“ 
M. Jančkárová, moderátorka:  „Pán Blaha, budete mať priestor ešte reagovať...“ 
Ľ. Blaha: „Pani kolegynka Jančkárová..., v priamom prenose ukazujete, ako je RTVS absolútne zle za 
svoju...“ 
M. Jančkárová, moderátorka: „Všetci videli, ako to je, nakoniec nikto ma nemôžete obviniť zo 
zavádzania, lebo tak to bolo...“ 
Ľ. Blaha: „Hehe, no môže... a ja vás obviňujem.“ 
M. Jančkárová, moderátorka: „Pán Hajko nech sa páči, môžete reagovať aj vy. Vám položím otázku 
inak. Dištancujete sa od toho, čo hovorí pán Blaha, že od prenasledovania tých iných názorov, napríklad 
voči politikovi Smeru pánovi Erikovi Kaliňákovi a jeho manželke a podobne?“ 
Ľ. Blaha: „To je neskutočné.“ 

*    *    *  
 
Spôsob vedenia diskusie moderátorkou Jančkárovou považujeme za korektný a adekvátny. Obaja 
diskutujúci dostali plný priestor prezentovať všetky svoje názory a vyjadriť svoje postoje. Moderátorka 
zároveň dbala, aby bola dodržiavaná tematická línia a štruktúra diskusie. Udeľovala slovo diskutujúcim 
a upozorňovala ich, keď sa vzdiali od témy, alebo neodpovedali na položenú otázku. Oponovala 
a reagovala na vyjadrenia „faktickými poznámkami“, zároveň tieto reakcie boli fakticky presné (ako 
sme sa pokúsili preukázať vyššie) a v kontexte diskusie podľa nás opodstatnené. Nezaznamenali sme 
tendenčnosť moderátorky vo vzťahu k žiadnemu z diskutujúcich. Slovné strety s Ľ. Blahom ohľadne 
spôsobu vedenia diskusie podľa našej mienky vychádzali z toho, že Ľ. Blaha v niektorých momentoch 
nerešpektoval moderátorku pri vedení diskusie. Je potrebné v tejto súvislosti ešte raz zdôrazniť,                      
že Ľ. Blaha dostal v programe plný priestor na vyjadrenie svojich názorov a postojov ohľadne 
diskutovaných tém. 
 
V programe sme nezaznamenali také nedostatky, ktoré by zakladali podozrenie pre možné 
porušenie ustanovenia § 25 písm. b) zákona č. 264/2022 Z. z. 
 
 

*    *    *  
 
ZÁVER: 
Na základe uvedených skutočností sa domnievame, že vysielateľ televízie Rozhlas a televízia Slovenska 
odvysielaním programu O 5 minút 12 zo dňa 14. 4. 2024 neporušil ustanovenie § 25 písm. b) zákona 
č. 264/2022 Z. z.  
Podnet na preverenie navrhujeme posúdiť ako neopodstatnený. 
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K bodu č. 65   
 

Prepis/popis monitorovaného vysielania k Správe o kontrole dodržiavania povinností podľa zákona 
č. 264/2022 Z. z. (podnet na preverenie č. 0137/SO/2024) 
 
Monitorované vysielanie: O 5 minút 12   
Deň vysielania: 14. 4. 2024       
Čas vysielania:  cca 11:55 hod.      
      
Vysielanie bolo monitorované zo záznamu Rady.   
 
časový kód záznamu: 
 

- 11:55:05 – začiatok programu O 5 minút 12 
- 13:10:49 – koniec programu O 5 minút 12 
 
Marta Jančkárová, moderátorka: „Voľby hlavy štátu prinesú zmenu v prezidentskom paláci, ale aj na 
čele parlamentu. Do kresla predsedu Národnej rady by mal zasadnúť niekto z dvojice podpredsedov 
Hlasu. Denisa Saková alebo Richard Raši, no premiér Robert Fico najnovšie spomína Andreja Danka. 
Hoci líder národniarov hovoril o prípadných nových podmienkach fungovania koalície do budúcna, zdá 
sa, že na prerozdelenie postov vo vláde by minulotýždňové voľby nemali mať vplyv. Ani zvolením nového 
prezidenta sa napätie v spoločnosti nezmiernilo. Naopak, zdá sa, že aj naďalej je atmosféra na 
Slovensku poznačená nenávisťou. Ako sa môžu politici pričiniť o zmenu? O politickom aj spoločenskom 
vývoji budú dnes diskutovať Ľuboš Blaha a Jozef Hajko, je o päť minút dvanásť. Dobrý deň.“ 
 
- zo záznamu 
Andrej Danko, (SNS), podpredseda NR SR, predseda strany: „Sme pripravení rokovať o podmienkach 
fungovania koalície do budúcna, pretože sa zásadne mení politická mapa.“ 
Peter Pellegrini (HLAS-SD), zvolený kandidát na prezidenta SR, predseda strany: „Prezidentské voľby 
nijakým spôsobom neprekresľujú našu politickú silu v rámci parlamentu.“ 
Tibor Gašpar (Smer-SD), poslanec NR SR: „Tie zmeny, ak budú vôbec, tak budú minimálne, pretože 
pomer hlasov a percent získaných vo voľbách parlamentných sa nemení.“ 
Roman Michelko (SNS), poslanec NR SR: „Nateraz nie je vôbec záujem otvárať, čo sa týka rezortov, 
možno usporiadanie v parlamente.“ 
Peter Pellegrini (HLAS-SD), zvolený kandidát na prezidenta SR, predseda strany: „Som výkonom 
právomocí Národnej rady ešte pred voľbami poveril jedného z jej podpredsedov, a to pána podpredsedu 
Národnej rady Petra Žigu.“  
Michal Šimečka (PS), podpredseda NRSR, predseda hnutia: „Máme obvineného, dúfam, že som to 
správne povedal, v podstate druhého najvyššieho ústavného činiteľa de facto, ale je to dočasné 
a predpokladám, že na tej ďalšej schôdzi sa bude voliť nový predseda parlamentu.“ 
Jozef Hajko (KDH), poslanec NRSR, člen predsedníctva hnutia: „Strana Hlas má nárok na tento post, 
je to v podstate vecou ich nominácie.“ 
Robert Fico (Smer-SD), Predseda vlády SR, predseda strany: „Najlepším riešením pre Slovensko by 
bolo, aby bol prezidentom už zvolený samozrejme Peter Pellegrini, predsedom vlády by bol Robert Fico, 
a predsedom parlamentu by bol Andrej Danko.“ 
- koniec záznamu 

 

Marta Jančkárová, moderátorka: „Deľba moci a spravovanie štátu, ale aj presadzovanie priorít po 
prezidentských voľbách, to sú základné okruhy dnešnej diskusie. Je tu s nami podpredseda Národnej 
rady a strany Smer - SD Ľuboš Blaha, dobrý deň.“ 
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „Ďakujem pekne za pozvanie                         
a želám krásnu nedeľu všetkým.“ 
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Marta Jančkárová, moderátorka: „A vítam aj poslanca, člena predsedníctva 
Kresťanskodemokratického hnutia Jozefa Hajka, dobrý deň aj vám.“ 
Jozef Hajko (KDH), poslanec NRSR, člen predsedníctva hnutia: „Dobrý deň, príjemné nedeľné 
poludnie.“ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „Páni, keď dovolíte, skôr než prejdeme k avizovaným témam, 
pristavme sa pri vážnej aktualite zo zahraničia. Irán zaútočil na Izrael, išlo o reakciu na nedávny útok 
na iránsky konzulát v Damasku. Premiér Benjamin Netanjahu prisľúbil odvetu. Pán Blaha, ako vnímate 
toto vyostrenie napätia na Blízkom východe, odsudzujete tento útok?“ 
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „No v prvom rade vyzývame                         
k zdržanlivosti, pretože sa musíme vyhnúť špirále odviet a eskalácie konfliktu, lebo to by naozaj mohlo 
viesť až k vojne medzi Iránom, za ktorým de facto stojí aj Ruská federácia a Izraelom, za ktorým 
stoja Spojené štáty Americké, čiže to by mohol byť naozaj veľmi vážny konflikt, preto vyzývame 
k zdržanlivosti, odsudzujeme samozrejme tak iránsky útok (v ľavej časti obrazovky sa graficky zobrazí 
stručný životopis Mgr. PhDr. Ľ Blahu, PhD.), ako aj útok Izraela na iránske ciele v Damašku. Treba si 
zase povedať, že Irán zaútočil, é, spôsobom, ktorý nevyvolá nejaké obete, aspoň pokiaľ viem, tak tam 
nijaké obete nie sú, kdežto ten izraelský útok vyvolal viacero obetí na strane Iránu. V tejto chvíli, 
keby Izrael naozaj zastavil tú špirálu tej eskalácie, bolo by to určite najlepšie pre celý svet.“ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „Ja len dodávam, že útok odsúdila aj prezidentka, aj šéf Európskej 
diplomacie, aj maďarský premiér.“ 
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „Dovoľte ešte predsa jednu 
poznámku, treba si celý ten kontext uvedomiť, že Izrael vedie vojnu v Gaze, kde už zomrelo vyše 30 000 
ľudí, z toho väčšina žien a detí. A to treba jednoznačne odsúdiť. Mňa mrzí, že slovenská opozícia nebola 
schopná toto odsúdiť, ani vyzvať k prímeriu, čo bola rezolúcia Národnej rady Slovenskej republiky, ktorú 
sme my zvolali. To znamená, ja som presvedčený, že slovenská vláda v každom konflikte volá po mieri 
a tak to je aj v tomto konflikte.“ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „V tejto súvislosti sa dá dodať, možno to, že neúspešný prezidentský 
kandidát pán Korčok síce na jednej strane povedal, že je adekvátne, že Izrael sa bráni v súvislosti s teda 
s tým, čo sa udialo v Gaze, ale na druhej strane už nepovažuje za adekvátne kroky súčasného premiéra 
Benjamina Netanjahua. Pán Hajko, aká je pozícia KDH, odsudzujete tento útok?“ 
Jozef Hajko (KDH), poslanec NR SR, člen predsedníctva hnutia: „Samozrejme, že každé vojenské 
riešenie nejakého problému je vždy nepríjemná vec (v pravej časti obrazovky sa graficky zobrazí stručný 
životopis Ing. Jozefa Hajka). K tej rezolúcii, ktorá bola v parlamente, čo spomína pán Blaha, my sme sa 
k tomu vyjadrovali. Myslím si, že tam bol dosť vyvážený postoj. My, pochopiteľne, berieme do úvahy, 
že Izrael má právo sa brániť tým útokom, ktoré tu boli zo strany, zo strany Palestínčanov, alebo lepšie 
povedané Hamasu, aby to bolo úplne jasné. Na druhej strane Izrael nerešpektoval ani svojich 
spojencov, aby tento konflikt takto nevyhrocoval a porušilo sa tam aj humanitárne právo. Takže ono to 
podhubie bolo, je hlbšie pochopiteľne, a to čo sa deje zo strany Iránu, vnímame ako veľmi nebezpečnú 
vec, ktorá môže viesť k ďal..., ďalšej eskalácii napätia, pretože to medzinárodné prostredie je vhodné 
na to, aby tu doko..., doslova vznikol nejaký väčší konflikt. A to by bolo pre nás nešťastie. V tejto 
súvislosti musím povedať tiež, ako vyzývame na to, aby sa, aby sa tieto útočné operácie zastavili a v 
tejto súvislosti vyzývame na to aj slovenskú vládu, aby sa práve teraz sústredila na obranu vzdušného 
priestoru Slovenska. Hoci ten Izrael je od nás ďaleko, ale máme tu vojnu za humnami na Ukrajine a 
Slovensko skutočne potrebuje položiť veľký dôraz na to, aby sa vedelo brániť.“ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „A ešte posledný dodatok Ministerstvo zahraničných vecí sleduje 
situáciu na blízkom východe po nočnom útoku Iránu a vyzýva všetkých občanov, ktorí sa na tomto 
území teraz nachádzajú, aby pre vlastnú bezpečnosť dodržiavali všetky cestovné odporúčania. Páni, 
myslím si, že môžeme prejsť teraz k, na domácu scénu, na politický a spoločenský vývoj po 
prezidentských voľbách. Pán Blaha, podľa premiéra Roberta Fica by sa predsedom parlamentu mal stať 
predseda SNS pán Andrej Danko, hoci zároveň dodal, že rešpektuje, že aj po odchode Petra Pellegriniho 
patrí tento post strane Hlas a tá trvá na tom, že prezidentskými voľbami sa koaličná zmluva nezmenila, 
čiže o čom bude diskutovať koalícia?“ 
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „Pani redaktorka, dovoľte mi 
najskôr sa ešte vrátiť k prezidentským voľbám, ale samozrejme odpoviem na vašu otázku a poďakovať 
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ešte raz najmä ľavicovým a národným voličom, ktorí v druhom kole prezidentských volieb zvrátili ten 
výsledok z prvého kola a vďaka tomu vyhral náš kandidát, koaličný kandidát Peter Pellegrini, za čo som 
veľmi vďačný a treba zároveň povedať, že je mi veľmi ľúto, že pán Korčok nezvládol svoju prehru a počas 
volebnej noci sa nám vyhrážal, že nám to nikdy nezabudne, ako prepáčte malé dieťa a to aj vnieslo 
potom dosť veľa nevraživosti... aj doslova.“ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „On hovoril, že tú živú časť kampane, že nikdy nezabudne, tak toto 
prepáčte, len som musela doplniť a...“ 
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „A potom to vidíme aj v uliciach 
na Slovensku aj tú atmosféru nevraživosti, ktorú zažívame a všetci voliči vládnej koalície, prepáčte aby 
napádali voliči Ivana Korčoka nášho po..., podpredsedu Erika Kaliňáka a najmä jeho manželku                               
a vulgárne jej nadávali. Mne sa stalo to isté, keď som kočíkoval svoje bábätko, takýmto spôsobom 
hecujú liberálne médiá ľudí z liberálneho tábora a toto je veľmi, veľmi nezodpovedné...“  
Marta Jančkárová, moderátorka: „Budeme o tom hovoriť.“ 
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „Zároveň by som chcel aj zdôrazniť, 
že sa veľmi silne ohradzujem voči tomu, ako sa mstia niektoré zahraničné firmy a korporácie tým, ktorí 
podporovali Petra Pellegriniho. Spomeniem firmu Renault, spomeniem firmu Rauch, ktoré rozviazali 
zmluvy s Attilom Véghom alebo s partnerkou rapera Rytmusa len preto, že vyjadrili svoj politický názor. 
Takto to jednoducho fungovať nemôže. Nemôže zahraničná korporácia takto vstupovať do slovenskej 
politiky a vyhrážať sa de facto ľuďom, ktorí majú svoj názor. Takže prosím, zastavme tú vlnu nenávisti. 
My ju zažívame už tri roky, tri roky ju zažívame, keď nás nazývali dezolátmi, siviniami, opicami. 
Spomeňme si na slovník pána Naďa a ďalších a chceme to zastaviť, pretože jednoducho dostali sme 
druhýkrát mandát. Prezidentské voľby sme vyhrali a predtým parlamentné voľby. Koľko volieb ešte 
musíme vyhrať, aby konečne slovenská opozícia na čele s progresívcami...“ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „Prídeme k tomu, pán Blaha.“ 
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „... už len dokončím vetu,                                
s progresívcami pochopili, že máme demokratický mandát na to, aby sme robili svoju politiku, svoj 
vládny program, vrátane zmien v RTVS, vrátane úpravy Úradu špeciálnej prokuratúry. Jednoducho, bolo 
potvrdené, že na to máme mandát... a teraz a teraz, samozrejme k vašej...“ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „Na tom som sa nepýtala, pán Blaha..., čiže o čom bude rokovať 
koalícia?“ 
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „... a teraz k vašej otázke, ktorá už 
teda hovorí o tom, čo budeme robiť ďalej. Máme naozaj veľa sebavedomia. Verte tomu, že po týchto 
voľbách máme obrovskú mieru sebavedomia, pretože za nami Slovensko stojí. 1,4 milióna voličov.                      
A preto naozaj tie otázky toho typu, že kto bude novým predsedom parlamentu, nie sú kľúčové, kľúčový 
náš program. Tieto otázky budeme riešiť pravdepodobne až po európskych voľbách. Sú tam dve 
alternatívy, ako ste už asi stačili naznačiť... aj vo svojom príspevku.“ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „Čiže je to stále o tom či to bude Denisa Saková alebo Richard Raši, 
alebo sú v hre aj iné rošády?“ 
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „No, v prvom rade sú tu dve rôzne 
filozofie. Jedna filozofia hovorí o tom, že poďme striktne dodržiavať koaličnú dohodu, to je pozícia 
strany Hlas, ja ju samozrejme rešpektujem, lebo v koaličnej dohode je napísané, že post predsedu 
parlamentu patrí Hlasu. A tým pádom by to bola buď pani Saková, alebo pán Raši. Zatiaľ je tam ako 
dočasný vedúci parlamentu nominovaný pán Peter Žiga. Potom máte ale druhý postoj, a to je postoj 
Slovenskej národnej strany a včera ste videli aj vyjadrenie pána premiéra Roberta Fica, ktorý hovorí                   
o tom, že áno, na jednej strane rešpektujeme koaličnú dohodu, ale keď do budúcnosti chceme 
zapracovať na čo najstabilnejšom variante koalície, tak by bolo určite dobré, pokiaľ by aj tretí koaličný 
partner, ktorý momentálne nemá žiadnu najvyššiu ústavnú funkciu, mal túto funkciu a to znamená,                  
že by sa Andrej Danko stal predsedom parlamentu. To samozrejme predpokladá istú veľkorysosť zo 
strany Hlasu. Naozaj toto je diskusia medzi Hlasom a Slovenskou národnou stranou, tu Smer zohráva 
skôr neutrálnu úlohu, respektíve úlohu zmierovateľa a my vyzývame ako strana, ktorá preukázala tiež 
istú mieru veľkorysosti v koaličnej dohode, keď sme vyhrali voľby s 23 percentami, myslím, že Hlas mal 
okolo 16- 17 percent, a napriek tomu mal ten istý počet ministrov ako má strana Smer. To znamená, že 
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sme ukázali veľkú veľkorysosť a pokiaľ by sa takáto veľkorysosť našla aj u kolegov z Hlasu v prospech 
Slovenskej národnej strany...“ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „Ďakujem.“ 
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „... určite by to bolo stabilnejšie 
riešenie do budúcnosti, ale opakujem, rešpektujeme koaličnú dohodu a pokiaľ sa bude napĺňať, 
nemáme s tým žiaden problém.“ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „Rovnaký priestor pre pána Hajka, ale ja len podotýkam, že k tým 
nenávistiam a podobne sa ešte dostaneme v kompletnom okruhu, čiže teraz prosím naozaj hovorme o 
tom rokovaní koalície. Bola by trojička v podobe prezidenta Petra Pellegriniho, šéfa národnej rady 
Andreja Danka a premiéra Roberta Fica garantom stability Slovenska, ako to sám premiér povedal, pán 
Hajko?“ 
Jozef Hajko (KDH), poslanec NR SR, člen predsedníctva hnutia: „Nuž kolega, poslanec vám odpovedal 
na úplne iné veci na začiatku, ako ste sa pýtali. Ja vám nechcem vstúpiť do toho moderovania, ja len 
jednou vetou poviem toľko, že džina z fľaše, čo sa týka nenávisti vypustil, vypustili práve politici Roberta 
Fica. K tej vašej otázke konkrétne, je to pochopiteľne vecou vládnych strán, koho si zvolia na čelo 
parlamentu. Ako vidíme podľa toho, ako sa vyjadruje predseda vlády Fico, tak nastáva tu určité 
taktizovanie. Ono to súvisí s ďalšími voľbami. Skutočne máme v priebehu roka trojaké voľby. Je toho 
veľmi veľa a ako sa pozeráme, tak od volieb k voľbám stúpa tá polarizácia spoločnosti a to napätie je 
stále väčšie, aj, aj tá nenávisť, o ktorej teda budeme hovoriť neskôr je stále väčšia. Ako keby sa tá, ten, 
tá republika rozčesla na dvoje, hej, na dva tábory. Je to veľmi nebezpečné a treba s tým niečo robiť a 
nie na tom nadarmo vyzývajú viacerí politici vrát..., vrátane prezidentky republiky. Podľa koaličnej 
zmluve tak hovor..., ako hovorí pán Blaha, je tento post v rukách hla..., strany Hlas, preto aj sme 
predpokladali, že tam vzniknú nejaké, nejaké rokovania, že to bude smerovať k tomu, že práve z tejto 
strany bude nový predseda parlamentu. My, keď sa vrátim do, do obdobia na tesne po voľbách, keď 
sme si sadli do parlamentu prvý raz a volili sme vtedy predsedu parlamentu, ktorým sa stal Peter 
Pellegrini, tak KDH vtedy podporilo kandidatúru Petra Pellegriniho na tento post. Žiaľ, musíme povedať, 
že po tom, ako pán Pellegrini nastúpil, tak nastali pochybnosti, či to je práve ten človek na tom mieste, 
ktorý má byť. Pretože videli sme, čo sa dialo v parlamente na konci roka a začiatkom tohto roka, ako 
sme rokovali po nociach, ako sme zo dňa na deň, z hodiny na hodinu nevedeli, že ako sa bude vyvíjať 
program a čo nové nám pribudne a aké skrátené legislatívne konanie príde nové, ktoré bude 
ovplyvňovať celý štát. Takže my očakávame, že nový predseda parlamentu, vyzerá to tak, že ako 
povedal včera pán Fico, že bude známy až po eurovoľbách, ale očakávame, aby nový predseda 
parlamentu sa skutočne ujal svojej funkcie a aby riadil parlament tak, aby tento parlament riadnym 
spôsobom schvaľoval zákony tak, ako ich Slovensko potrebuje.“ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „Dobre, ale späť k otázke. Bolo by podľa vás dobré aj pre 
stabilitu Slovenska, keby tým predsedom parlamentu bol pán Andrej Danko, ako to povedal premiér?“ 
Jozef Hajko (KDH), poslanec NR SR, člen predsedníctva hnutia: „Čo sa týka predsedu Slovenskej 
národnej strany Andreja Danka, tak tam musím povedať, že tie jeho ambície rastú z mesiaca na mesiac. 
A zdá sa nám teda, že tieto ambície sú, sú, dáva ich ako do popredia pán Danko a je mu jedno, že tu sú 
úplne iné problémy na Slovensku, ktoré súvisia neviem s kolabujúcim zdravotníctvom alebo s vysokými 
cenami stále. S podporou, ktorá sa tu, ktorá sa tu deje, ktorá je neadresná a nezasahuje tie skupiny 
obyvateľstva, ktoré by to práve potrebovali. Takže vnímam to, ako veľmi nebezpečný jav, že rastú, rastú 
ambície a chuť...“ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „Aj keď on to priamo nepovedal, že má o to záujem, ale povedal to 
premiér tejto republiky, že by mohol ním byť, preto sa pýtam.“ 
Jozef Hajko (KDH), poslanec NR SR, člen predsedníctva hnutia: „Viete čo, ja to vnímam to, čo, keď sa 
pýtate na Andreja Danka, tak to vnímam v kontexte včerajších vyjadrení predsedu vlády a predsedu 
Smeru Roberta Fica, ktorý určite rozohral nejaké hry a tak isto, ako ich Andrej Danko rozohrával ešte 
pred prezidentskými voľbami. Však si spomeňme, nechcel Petra Pellegriniho podporiť, potom ho na 
poslednú chvíľu podporil. Potom sa hovorilo, že chce obsadiť Ministerstvo hospodárstva a tak ďalej...“ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „Čiže čo má byť cieľom tejto hry podľa vás, keď ju rozohral premiér 
podľa vás?“ 
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Jozef Hajko (KDH), poslanec NR SR, člen predsedníctva hnutia: „No to by sme museli vidieť do hlavy 
pána, pána Fica, ale skutočne nejaké hry, hry to sú. A ja sa obávam, či tieto hry nebudú na odlákanie 
pozornosti, pretože nás čaká v nasledujúce mesiace, čakajú nás veľmi ťažké rozhodnutia, čo sa týka 
konsolidovania verejných financií.“ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „Aj k tomu sa dostaneme, pán Blaha, môžete reagovať. Len to 
doplním v kuloa..., e v koaličných kuloároch sa hovorí aj o nespokojnosti s ministerkou zdravotníctva 
pani Zuzanou Dolinkovou, a to bez ohľadu na to, že návrh na jej odvolanie chce podať aj opozičné 
hnutie Slovensko. Objavili sa tiež špekulácie, že Ministerstvo zdravotníctva by mal záujem riadiť Tomáš 
Drucker, ktorý už v minulosti šéfoval rezortu zdravotníctva. No a školstvo by mohlo prejsť 
pod SNS, kultúra zase pod Hlas, majú tieto úvahy nejaké rácio?“ 
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „Môžem vás ubezpečiť pani 
redaktorka, že toto je čistý hoax, čistý hoax... všetky tieto....“ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „Lebo aj pán Michelko povedal, že to počul.“ 
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „Áno, počul to a nie je to pravdivá 
informácia. Naozaj mám blízko k vedeniu strany SMER-sociálna demokracia, čiže môžem vás ubezpečiť, 
že žiadne takéto výmeny sa netýka a nechystajú, určite nie výmeny, kde by sa teraz rozdeľovali posty 
iným politickým stranám, ako je to v koaličnej dohode... toto neprichádza do úvahy.“ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „A je spokojnosť s pani Dolinkovou v koalícii?“ 
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „Toto nebudem komentovať, 
pretože pokiaľ by náhodou boli aj nejaké, nejaká miera nespokojnosti, tak to určite nebudeme vynášať 
na verejnosť, kým tieto veci nevyriešime sami. Ale môžem vás ubezpečiť, že... aj pána kolegu Hajka, že 
práve že ideme riešiť tie najpálčivejšie veci, ktoré sa týkajú situácie na Slovensku. Však zoberte si 
najbližšiu schôdzu, kde budeme riešiť naštartovanie hospodárskeho rastu, práve to odbúravanie 
všetkých tých nezmyselných prekážok vo verejnom obstarávaní, aj z hľadiska životného prostredia a 
ďalších oblastí. Budeme riešiť 13. dôchodky, schvaľovať 13. dôchodky. Čo je dôležitejšie pre seniorov, 
ako to, aby sme im pomohli v ťažkej sociálnej situácii? To, že inflácia je samozrejme problém 
na Slovensku, to máte pravdu..., ale pred rokom áno, ale pred rokom to bolo 30 percent na potraviny... 
a dneska je to 4 percentá...“ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „Dobre páni. Naozaj k tomu sa ešte dostaneme.“ 
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „...aj vďaka opatreniam slovenskej 
vlády, čiže len aby...“ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „Ostaneme pri tých koaličných menách.“ 
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „...len aby pán Hajko naozaj 
nezavádzal slovenskú verejnosť, že neriešime problémy Slovenska. Riešime ich na prvom mieste a práve 
že tie veci, kde nemáme teraz ešte aktuálnu zhodu, napríklad otázku postu predsedu parlamentu, 
odsúvame na neskôr, pretože to naozaj nie je najdôležitejšia otázka na Slovensku....“ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „A sú tu rozohraté nejaké hry, ako hovoril pán Hajko?“ 
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „Ale žiadne hry. Viete, Andrej 
Danko veľmi správne hovorí, v tomto má úplnú pravdu, že Peter Pellegrini sa stal prezidentom vďaka 
celej koalícii. To naozaj nebola len kandidatúra strany Hlas. Nebyť toho, že ho podporí aj národný, aj 
ľavicový tábor v druhom kole, tak je dosť možné, že by tie výsledky vyzerali trošku inak. To znamená, že 
tu treba brať do úvahy, že aj prezident je koaličný prezident, aj keď samozrejme bude fungovať určite 
nadstranícky, bude fungovať nezávisle, ale je to ľavičiar, je to sociálny demokrat a dostal sa do svojej 
pozície aj vďaka strane SMER-slovenská sociálna demokracia, aj vďaka strane SNS. To znamená, že s 
týmto treba rátať, ale opakujem, v koaličnej dohode je jasne napísané, že tento post patrí Hlasu a pokiaľ 
sa Hlas so SNS nedohodne, tak sa to meniť nebude. Len pán predseda vlády Robert Fico povedal svoj 
názor, on to nazval dokonca, že snom. To znamená takým ideálom, ako by to bolo, keby sme chceli čo 
najstabilnejšie fungovať aj do budúcnosti, ale opakujem, koaličná dohoda platí a toto je fakt posledná 
otázka, ktorú momentálne riešime. Máme pred sebou sociálne veci, ktoré musíme riešiť, ekonomický 
rast a tak ďalej...“ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „Prídeme k tomu, pán Blaha... v poriadku, nech dostane priestor 
teraz pán Hajko, dostali sa k vám informácie o týchto možných výmenách na vládnych pozíciách a ako 
ich komentujete?“ 
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Jozef Hajko (KDH), poslanec NR SR, člen predsedníctva hnutia: „Tak to, čo povedal vlastne pán Blaha 
sú to nejaké, nejaké reči, ktoré kolujú. Nemáme o tom žiadne informácie, nikto nás neprizýva na 
rokovanie koaličnej rady, pochopiteľne, takže tieto informácie nejaké podrobné nemáme, iba to, čo sa, 
to, čo sa dostane k nám z médií, ale ja je to, jednou vetou musím zareagovať. Ja len poviem jednu, jednu 
informáciu a potom sa však vrátime k téme. Ku koncu marca je štátny rozpočet v takom stave, že sa 
vybralo o 240...“ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „Nie, páni, nie, toto nemôžem teraz dovoliť nehnevajte sa, k tomu sa 
ešte dostaneme, musíme ukončiť najprv túto tému a poriadne preberieme aj...“ 
Jozef Hajko (KDH), poslanec NR SR, člen predsedníctva hnutia: „Len som povedal, že to je vážny 
problém...“ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „Rozumiem a teraz Robert Fico na sneme v novembri 2023, pán 
Blaha navrhol prijať uznesenie, aby členovia Smeru dôverovali súčasnému vedeniu až do nasledujúcich 
volieb, ktoré môžu byť veľmi rýchlo. A teraz citát pána Fica z novembra 2023: “Môžu byť po 
eurovoľbách, môžu byť po prezidentských voľbách, ten okamih príde pomerne rýchlo, pretože, ako som 
povedal, mapa slovenskej politickej scény sa môže výrazne zmeniť”, koniec citátu. Znelo to, akoby 
pán Fico vtedy v novembri pripúšťal aj predčasné voľby. Ako sa pozeráte na ten výrok dnes pán Blaha? 
Ostáva koalícia stabilná?“ 
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „Tak po vyhratých prezidentských 
voľbách je naozaj skôr optimistická atmosféra, tak v strane Smer, ako aj v ďalších koaličných stranách. 
Upevnilo to koalíciu. Naozaj, zoberte si, že tu od prvého dňa vyhratých parlamentných volieb opozícia 
v uliciach spochybňovala náš ma..., mandát na demokratické zmeny, ktoré sme, ku ktorým sme 
pristúpili. A teraz hovorili, že to vlastne bude referendum o vláde, táto prezidentská voľba, no a my sme 
to referendum o vláde vyhrali. Triumfálne sme vyhrali, to nebol tesný výsledok, to bol veľmi rozhodujúci 
výsledok. A teraz, ja som presvedčený, že za daných okolností nemôže nikto spochybňovať, ani v tých 
uliciach to, akú politiku robíme a že túto koalíciu ľudia chcú. To znamená koalíciu sociálnej demokracie 
alebo ľavicových síl a národného tábora. A práve tento mierový, konzervatívno-národný a ľavicový 
tábor dneska je opozíciou voči tomu naozaj veľmi agresívnemu liberalizmu alebo progresivizmu, ktorý 
je é, stvárňovaný v tých liberálnych kaviarňach, ktoré sú mimoriadne agresívne a ja som rád, že sa k 
tomu vyjadríme v osobitnej téme, pretože naozaj nerešpektovať iný názor na to, ako sa...“ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „Dobre, prídeme k tomu...“ 
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „... prebieha vojna na Ukrajine..., 
nerešpektovať iný názor povedzme na covid v minulosti ... nerešpektovali názor na ekonomiku?“ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „Pán Blaha, rešpektujte tému a ešte tam nie sme. Nehnevajte sa, keď 
dovolíte,... dokončíme tie zostavy na ministerstvách v politike a tak ďalej. Na to všetko som sa pýtala 
koniec koncov aj preto, lebo samotný pán Danko sa zaujímal o to, čo bude s Hlasom po prezidentských 
voľbách, kto bude predsedom Hlasu, dokonca pán Danko bol nejaký čas kriticky naladený voči pánovi 
Pellegrinimu. Určite si aj vy pamätáte, že povedal taký výrok v tom duchu, že ak sa pán Pellegrini stane 
prezidentom, tak pán Fico do roka nebude premiérom a podobne, aj preto sa pýtam... na tú stabilitu.“ 
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „Môžem vás, môžem vás upokojiť, 
že je naozaj koalícia stabilná a že k žiadnym zvadám nedochádza, ako som vám už povedal aj predtým, 
tieto voľby upevnili našu pozíciu. Ale máte pravdu v tom, že do budúcnosti samozrejme sa aj v sociálno-
demokratickom tábore možno udejú nejaké zmeny, lebo ten Peter Pellegrini odchádza zo straníckej 
politiky ako veľmi významný hráč. To znamená, že budete tu mať veľmi silného lídra sociálnej 
demokracie Roberta Fica a potom v strane Hlas pravdepodobne niekto z tých aktuálnych podpredsedov 
alebo generálny manažér sa stane šéfom tejto strany.“ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „Čiže fúzia prichádza do úvahy...?“ 
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „Nehovorím o žiadnej fúzii...“ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „Napríklad predvolebná v budúcnosti?“  
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „... hovorím o tom, že sú voliči, sú 
voliči, ktorí potom budú inklinovať možno radšej k strane Smer, pokiaľ neuvidia Petra Pellegrini na čele 
Hlasu, to sa môže stať.“ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „A vy osobne to pripúšťate, tú fúziu?“ 
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Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „Ale toto je politologická úvaha. 
Vôbec do tejto...“ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „A vy môžete povedať svoj názor.“ 
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „Nie, nemyslím si, že takto treba 
predbiehať. Myslím si, že toto je skôr otázka pre politológov a ja vám politologicky hovorím, že je 
možné, že niektorí voliči prejdú aj do strany Smer, a o žiadnej fúzii nie je reč, lebo treba si zase zároveň 
aj uvedomiť, že strana...“  
Marta Jančkárová, moderátorka: „Alebo do predvolebnej koalícii.“ 
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany:  „... strana Smer reprezentuje 
trošku iný druh voličov ako strana Hlas. Strana Hlas je taká umiernená sociálna demokracia, bližšie k 
stredu. Strana Smer je národná ľavica alebo vlastenecká ľavica. Možno že v mnohých veciach 
vyhranenejšie ľavicová, a práve preto si myslím, že aj prospelo celkovo ľavicovému táboru, že sa tieto 
dve strany rozdelili a každá mala iný elektorát, ale ako to bude do budúcnosti, to je naozaj úvaha pre 
politológov. Ja môžem len povedať, že strana Smer sa po týchto voľbách cíti maximálne posilnená.“ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „Váš názor a prosím iba áno alebo nie? Vy osobne si viete predstaviť 
potom predvolebnú koalíciu Smer-Hlas?“ 
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „Nebudem to komentovať.“ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „Dobre, pán Hajko, je KDH pripravené na to, že by sa mapa slovenskej 
politickej scény mohla zmeniť ešte viac, než teraz odchodom Petra Pellegriniho do prezidentského 
paláca? Veď máme pred sebou aj eurovoľby. Koniec koncov aj tie spomínal Robert Fico na tom 
novembrovom sneme a vieme, že kandiduje napríklad aj samotný predseda SNS, pán Danko.“ 
Jozef Hajko (KDH), poslanec NR SR, člen predsedníctva hnutia: „Hneď, hneď sa k tomu vyjadrím, len 
postrehli ste, že ťažko sa mi vyjadruje k veciam, ktoré sa týkajú vnútorného života vládnych strán a 
vzťahov medzi nimi hej, to oni vedia sami medzi sebou navzájom. Ja len k tomu toľko poviem, že však 
sa presuňme o rok dozadu a vidím, vidíme tam Roberta Fica a Petra Pellegriniho, že stoja proti sebe. 
Môže sa stať niečo podobné aj teraz. Ja, ja to vôbec nevylučujem, pretože tak, ako, ako, ako sledujeme 
politiku Roberta Fica, ona je vždy účelová. Jednoducho to, čo sa mu hodí, tak to použije. Peter pel..., 
Peter  Pellegrini, ktorý sa dostal na uh, bude, bude našim budúcim prezidentom a ja, ja mu blahoželám 
k tomu zvoleniu skutočne dostal viac hlasov ako, ako Peter Korčok. A budem rád, keď bude 
prezidentom...“ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „Ivan.“ 
Jozef Hajko (KDH), poslanec NR SR, člen predsedníctva hnutia: „... všetkých ľudí, ale Peter Pellegrini sa 
dostáva z pozície špeciálnej, my sme to tu vlastne ešte ani nemali na Slovensku v novodobej histórii, že 
prichádza predseda strany, vládnej strany a prichádza predseda parlamentu, prichádza do pozície 
prezidenta republiky. Ak si niekto myslí, že toto nevyvolá nejaké politické pohyby vo vládnej koalícii, tak 
myslím si, že je naivný.“ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „Čiže tá stabilita môže byť iba naoko podľa vás?“ 
Jozef Hajko (KDH), poslanec NR SR, člen predsedníctva hnutia: „Áno, ja si myslím, že môže byť naoko 
a vlastne sme tu počuli, počuli už vyjadrenia Roberta Fica a ešte dávno predtým, ako bol Peter 
Pellegrini zvolený, že bude sa, bude sa niečo diať, takže my čakáme, čo sa bude diať. A celé, celé to 
napríklad, celé tie šachy, ktoré sa robia okolo nového predsedu parlamentu súvia..., súvisia s tým, že 
pozor, je tu volebná kampaň, idú eurovoľby, nechajme to teraz, odsuňme to na bok a riešme to potom 
po eurovoľbách. A možno sa bude tak, ako, ako Andrej Danko vlastne lavíroval pred prezidentskými 
voľbami a zdráhal sa podporiť Petra Pellegriniho, podporil ho až na poslednú chvíľu. Myslím si, že 
podobných krokov sa budeme, budeme, budeme ich možno vidieť aj pred týmito eurovoľbami. Čo sa 
týka pozície KDH, ja chcem povedať, že KDH, KDH všetko, čo sa udialo od parlamentných volieb, KDH si 
stále drží svoju líniu. A súvisí to aj s podporou prezidentského kandidáta pána Korčoka, pretože sme 
podporili kandidáta, ktorý bol zárukou ústavnosti, dodržiavania určitých hodnôt... a zahraničnej, 
zahraničnej orientácie.“ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „... a tu vám práve... premiér Robert Fico adresoval kritické slová 
práve pre podporu Ivana Korčoka, lebo podľa neho KDH poprelo svoju vlastnú identitu a teraz opäť 
citát: „budeme sa musieť na nich bližšie pozrieť, ako sa dajú politicky vykostiť, asi to nebude príliš 
nároč..., náročná úloha“.“ 
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Jozef Hajko (KDH), poslanec NR SR, člen predsedníctva hnutia:  „No môže začať odo mňa vykosťovať, 
som zvedavý hej, nech sa páči v parlamente.“ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „No ale či to ustojí KDH?“ 
Jozef Hajko (KDH), poslanec NR SR, člen predsedníctva hnutia: „Ale pravdaže to ustojí, pretože, 
pretože to ustojí KDH, pretože my máme politiku, od ktorej sa neodchýlime. Ak sme podporili pána 
Korčoka neznamená, že to bol náš kandidát. Bol to kandidát, ktorého postavil niekto iný, alebo on sa 
nominoval a my, my sme ho, my sme iba podporili, nebol to náš kandidát. A hovorím bola, bola v osobe 
tohto kandidáta záruka, že napríklad nebudeme šliapať po trestnom zákone, že nebudeme meniť 
zahraničnopolitickú orientáciu, že sa skutočne jasne vyjadríme, čo sa týka Ukrajiny, a tak ďalej.“ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „Ale zase na druhej strane, aj samotné konzervatívne kruhy vám 
vyčítali, že ste nepostavili prezidentského kandidáta aspoň do toho prvého kola, nebola to chyba?“ 
Jozef Hajko (KDH), poslanec NR SR, člen predsedníctva hnutia: „Pani Jančkárová, ja vám na to poviem 
toľkoto. KDH bolo v 7-8 rokoch mimo parlamentu, my sme sa totálne sústredili na to, aby sa KDH 
dostalo do parlamentu. Dostali sme sa a teraz čo? Za dva mesiace postavíme prezidentského 
kandidáta? Bolo by to, bolo by to dosť nezodpovedné. My sme o tom uvažovali...“ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „Tak ale zase v ideálnom svete by strana mala byť pripravená, či 
nie?“ 
Jozef Hajko (KDH), poslanec NR SR, člen predsedníctva hnutia: „No ja vám opakujem, že dostať sa po 
dvoch volebných obdobiach opäť do parlamentu, je obrovská práca. A keďže prišla situácia, že, že hneď 
ako nastúpila nová vláda, tak začala skrátenými legislatívnych konaniami meniť základné veci v 
usporiadaní tohto štátu, tak pre nás bola absolútna priorita v tomto momente, aby Slovensko ostalo 
právnym štátom. Opakujem, aby sa do..., dodržiavali určité hodnoty manželstva, života, zachovania 
života, aby sa aby sa zahraničnopolitická orientácia Slovenska nemenila, pretože Slovensko by bolo 
vystavené nebezpečenstvu. Však vidíme, dnes sme hovorili na začiatku o konflikte, ktorý je na strednom 
východe, ale my ho tu máme za humnami a našim národným záujmom je, aby sme boli chránení 
v Severoatlantického... alianciou..., pletie sa mi jazyk, ale tým chcem iba toľko povedať to, že sa na to 
sústredilo, že to sú kľúčové veci. A čo sa týka hodnotového systému, pán Korčok, poviem to rovno, 
mohol viac o tých konzervatívnych hodnotách hovoriť pred druhým kolom volieb. Mohol viac, pretože, 
keď sme sa s ním stretli, tak boli tam určité záruky.“ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „Dobre, teraz vy ste mali dlhší priestor. Pán Blaha, ako myslel pán 
premiér Fico to vykostenie KDH?“ 
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „Pani redaktorka, to je naozaj 
bizarné, že s prepáčením konzervatívna kresťanskodemokratická strana podporí neoliberálneho 
kandidáta. Ivan Korčok je ťažký neoliberál a pravičiar, to vedia všetci... však podporil...“ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „Tak on sám o sebe hovoril ako o konzervatívnom človeku...“ 
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „Počkajte, ale podporil 
registrované partnerstvá a ešte dokonca vo volebnej kampani. Keď ste ho vy podporovali s pani 
Polckovou, čo je farárka, ktorá podporuje LGBTI hnutie, sa tam fotil. Robil naozaj gestá, ktoré boli veľmi 
le..., liberálne a progresivistické.“ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „Tak zase aj pán Pellegrini v minulosti hlasoval o návrhu životných 
partnerstiev...“ 
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „Dobre, ale KDH, KDH, KDH a zjavne 
podporovala kandidáta, ktorý je liberálny a to si musíte naozaj vy zodpovedať svojim voličom. My sa 
naozaj čudujeme a veľmi so sympatiami sme zaregistrovali aj iniciatívu pána Čarnogurského, ako vášho 
bývalého predsedu a ďalších bývalých predsedov KDH, ktorí jasne podporili Petra Pellegriniho a 
povedali, že nerozumejú tomu, čo KDH stvára. Však vy ste sa stali dneska de facto kresťanskou dúhovou 
pobočkou Progresívneho Slovenska. A nechcem byť naozaj na vás nejaký zlý, ale však to je hanba, 
neuveriteľná hanba. KDH by mala byť konzervatívna strana, mala by byť v tábore presne v tom 
národno-konzervatívno-ľavicovom, ktorý dneska má väčšinu na Slovensku a vy ste sa spolčili s 
progresívcami a to isté robíte aj v parlamente. To isté robíte na tých opozičných mítingoch. Skutočne 
ten skutočný konzervativizmus dneska skôr reprezentuje strana SNS alebo strana Smer do veľkej miery, 
pretože tie ľavicové a konzervatívne kruhy sa v mnohom spájajú v tých sociálnych otázkach aj v tých 
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geopolitických a vy ste, dneska uleteli do totálne progresívnych a liberálnych vôd a je mi to naozaj ľúto, 
lebo KDH takto smeruje na smetisko dejín, kde ste už nejaké to obdobie boli.“ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „Čiže to vykostenie by malo aký priebeh, KDH?“ 
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „Ale veď tí voliči KDH jednoducho 
budú odchádzať od tejto strany, pokiaľ budú podporovať progresívcov. Dneska to vidíme v parlamente 
každý deň, oni sa stali len pobočkou Progresívneho Slovenska a dokonca ešte aj v tej otázke, ktorú 
zdôrazňuje pán Hajko sa vlastne správajú ako vojnoví jastrabi, podobne ako mnohí pravicové strany 
na Slovensku, že chcú podporovať tú vojnu na Ukrajine, kdežto ich vlastný pápež, ich najväčšia autorita, 
pápež František, to znamená pre kresťana by to mala byť katolíka asi najväčšia autorita hovorí o mieri 
na Ukrajine, vyzýva Zelenského režim, aby išiel s tou bielou zástavou, aby sa snažil vyrokovať ten mier 
s Rusmi,... ale nie. Vy ste tu tí najväčší vojnoví štváči pre Kresťanskodemokratické hnutie naozaj veľkou 
hanbou.“ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „Tak... to bola trošku iná interpretácia Vatikánu. Samotný Vatikán 
trošku potom to zrevidoval...“ 
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „Ale čo môže Vatikán revidovať 
slová pápeža.   Pápež to jednoducho povedal.“ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „To boli slová novinárov o bielej zástave,... nie pápeža.“ 
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „... pápež povedal... a reagoval na 
nich pápež, pani redaktorka, zase už nespochybňuje aj slová pápeža... prepáčte.“ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „Áno, ale pápež tým nehovoril, že sa má vzdať Ukrajina, ale... že sa 
má rokovať...“ 
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „Nie, aby vyjednával, že presne 
tak...“  
Marta Jančkárová, moderátorka: „Tak, vidíte, zhodneme sa.“ 
Jozef Hajko (KDH), poslanec NR SR, člen predsedníctva hnutia: „... a oni hovoria o tom, že s Rusmi 
netreba vyjednávať, že sú treba vojensky poraziť, Rusov treba zničiť a toto my jednoducho odmietame.“ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „Opäť pán Hajko, takže, ste progresívna pobočka?“ 
Jozef Hajko (KDH), poslanec NR SR, člen predsedníctva hnutia: „Viete, teraz to vidíte...“  
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „... kresťanská pobočka..“ 
Jozef Hajko (KDH), poslanec NR SR, člen predsedníctva hnutia: „... v priamom, priamom prenose v 
priamom prenose vidíte, že čo to je vyvolávanie, vyvolávanie nenávisti na Slovensku. Vidíte to od môjho 
kolegu, ktorý tu takto rozpráva, nás nazýva nejakými vojnovými štváčmi. Prosím vás pekne, čo to má 
znamenať, ale keď ste si zvolili takýto slovník, nech sa páči, takúto rétoriku. Pán Blaha, vy ste boli na 
dúhových pochodoch. Pán Korčok nebol na dúhových pochodoch, vy ste boli.“ 
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „Ja som dostal rozum medzitým, vy 
zjavne nie, vy zjavne nie.“ (smiech) 
Jozef Hajko (KDH), poslanec NR SR, člen predsedníctva hnutia: „Váš... pán, pán, pán Pellegrini, pán 
Pellegrini hlasoval za registrované partnerstvá. Pán Korčok povedal, hovoril niečo úplne iné, on ako 
prezident nemôže schvaľovať zákony, on ich tak môže akurát posúdiť a podpísať alebo nepodpísať, to 
je všetko. To znamená, ak vy mne teraz hovoríte a hovoríte celému KDH, že zdúhovelo, tak sa najskôr 
pozrite do vlastných radov, skutočne pozrite sa, ako sa vy správate. Vy sa správate ako, ako kohút na 
komíne. To znamená odkiaľ zaveje vietor, čo sa vám hodí, tak to vyznávate. Ja vám poviem ďalší príklad, 
budeme hovoriť o eurofondoch. Bola to vaša poslankyňa v Európskom parlamente, ktorá hlasovala za 
to, aby sa trestali štáty, keď nepočúvajú, že sa im uberú eurofondy. Áno a teraz, počujeme tú rétoriku? 
Zrazu nedovolíme a tak ďalej, my sa bránime. Jednoducho, čo sa im hodí, tak, tak to používajú. Vojnoví 
štváči? Samozrejme, že sme za mier. Viete čo na Slovensku, koľko je ľudí, čo si ešte pamätá rok 68, keď 
sem prišli sovietske vojská? Dokonca sú ľudia, ktorí si pamätajú druhú svetovú vojnu a ľudia jednoducho 
nechcú vojnu na Slovensku. A viete čo je zárukou toho, že tu vojna nebude? To, že budeme pevne držať 
so spojencami a to, že nedovolíme, aby sa Rusko dostalo blízko, do blízkosti našich hraníc. My sme 
takisto za mier, ale viete kedy? Keď sa o mieri dá rokovať. V každom vojnovom konflikte je to tak, že 
každá strana pred tými mierovými rokovania..., rokovaniami sa snaží uchňapnúť čím viac, koľko sa dá 
a potom pristúpi na mierové rokovania. Toto je politika Ruska, si myslím. Ak Rusko získa Odessu a 
odreže Ukrajinu od Čierneho mora, potom možno začne..., začne rokovať.“ 
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Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „Pardón, môžem reagovať, lebo...“ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „Krátka reakcia, Pán Blaha.“ 
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „Lebo za prvé, k tej druhej svetovej 
vojne. Pán kolega, keď si pamätáte druhú svetovú vojnu, tak sa veľmi čudujem, že ste neboli spolu s 
nami na Slavíne, aby ste pokladali kvetiny. Pretože naozaj ako sa obetovala Červená armáda, najmä 
ruský národ v druhej svetovej vojne, aby nás oslobodili od fašizmu, to jednoducho nesmieme zabudnúť. 
Ale nie, kolegovia z opozície radšej chodia na Slavín pokladať kvety ale Teplárne, lebo to je vaša kľúčová 
téma. Teraz hovorím o Progresívnom Slovensku, ale žiaľ, vy sa od tohto neviete dištancovať. My sme sa 
veľmi jasne dištancovali od všetkých tých vecí, ktoré možno že aj v minulosti sme možno robili. 
Odmietame to progresivistické šialenstvo, odmietame tu nejaké záchody pre transsexuálov, 
odmietame tu homosexuálne manželstvá a podobne. Toto nie je téma pre Slovensko, Slovensko je do 
veľkej miery tradičné a čudujem sa, že to KDH nevidí a rovnako odmietame aj tu neustálu militaristickú 
atmosféru, keď chcete len futrovať zbrane do Ukrajiny, posielať im zbrane, posielať im vojakov, toto my 
jasne odmietame a hovoríme o mieri a dobrých vzťahoch aj s Ruskou federáciou. Ruská federácia 
momentálne bojuje na Ukrajine, ale sú za hranica..., toho tej frontovej línie je ďaleko, ďaleko na 
východe. Takže vy tu strašíte ľudí, vy, ktorí hovoríte o tom, že by sme vyhrali na základe strachu, strašíte 
ľudí, že Rusko teraz pôjde dobre, že nie do Rejkjavíku alebo do Paríža, zbláznili sme sa?“  
Jozef Hajko (KDH), poslanec NR SR, člen predsedníctva hnutia: „Do Kyjeva išlo, do Kyjeva išlo...“ 
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „Však na to nemá ani silu a ani... 
absolútne ambície...“ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „Faktom je, že na Kyjev útočilo Rusko, nie raz a dokonca aj do 
prihraničných oblastí.“ 
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „... hovorím, že to je pravda, že to 
robilo. To je v poriadku, že pani redaktorka hovorí správne, ale momentálne je frontová línia tam, kde 
je. A keď, keby sa mesiac po vypuknutí vojny, však si spomeňte rokovania 
v Turecku dohodlo Rusko a Ukrajina a bolo to veľmi blízko k dohode, keby nedošiel Johnson a keby 
nedošla Británia a západné mocnosti, ktoré chceli stoj čo stoj vojnu s Ruskom, tak by už dneska bol 
dávno mier a neumierali by státisíce ľudí niekde na Ukrajine a vy chcete aby zo..., zomierali Ukrajinci? 
Ja teda rozhodne nie, ja som za automatické prímerie a čo najskorší mier. Toto je naša politika, ale 
chceme mať zároveň dobré vzťahy aj s Ruskom, aj s Ukrajinou, aj na východ, aj na západ, toto je naša 
vyvážená pozícia, a preto si myslím, že pokiaľ vy podporujete prezidentského kandidáta, ktorého sme 
my nazývali vojnovým štváčom, ktorý podporoval tak americkú vojnu v Juhoslávii, americkú vojnu 
v Iraku, aj teraz vojny proti, proti Rusku, alebo dokonca ešte aj plienenie Gazy zo strany Izraela, tak 
máme právo povedať, že to bol kandidát vojny a my sme kandidáti mieru.“ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „... pán Blaha... že pán Korčok sa ohradil voči tomu, čo robí aktuálny 
premiér Benjamin Netanjahu, naozaj by sme sa mali pridŕžať faktov. Pán Hajko, nech sa páči ešte vaša 
reakcia.“ 
Jozef Hajko (KDH), poslanec NR SR, člen predsedníctva hnutia: „No, viete, my trošku do tej histórie 
zabŕdame. Tak isto vy, aj ja a spomeňme si na rok 39 aká... 38, aká bola politika Československa...“ 
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „Mníchovská dohoda... pamätám 
si.“ 
Jozef Hajko (KDH), poslanec NR SR, člen predsedníctva hnutia: „... tiež sa hovorilo o mieri, o mieri, ako 
sa to skončilo celé....“ 
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „A kvôli komu, kvôli západným 
mocnostiam, spomeňte si na Mníchovskú dohodu, prepáčte.“ 
Jozef Hajko (KDH), poslanec NR SR, člen predsedníctva hnutia: „Preto..., preto vám chcem povedať, 
že jednoducho ten mier. Už som tu, zopakujem to znovu. Na mierové rokovania bude 
ochotné Rusko pristúpiť vtedy, keď bude mať výhodnú pozíciu a môžete hovoriť o tom, koľko chcete. 
Druhá vec, hovoríte, že my sme voj..., vojnoví štváči a Korčok je vojnový štváč. Tak sa pozrite, čo aká je 
reálna politika tejto vlády. Na jednej strane hovoríte, že žiadne zbrane na Ukrajinu a ja vám poviem, to 
sú konkrétne veci. V Snine sú dva závody na výrobu munície, v Dubnici nad Váhom je ďalší závod. 
Zošesťnásobili výrobu munície a čo si myslíte, kam ide ta munícia? Na Ukrajinu, ale za peniaze, hej? 
Toto je vaša politika. Tu vy ste aj váš predseda je ako, ako rímsky boh Janus, ktorý mal dve tváre. Jedna 



 23 

tvár sa pozerala na, jedna tvár sa pozerá domov, doma na obyvateľov a niečo im vysvetľuje, aký, aký 
mier chceme a druhá tvár robí niečo úplne iné. Však sa len pozrite, keď sa teraz stretol predseda 
vlády Fico so svojím ukrajinským partnerom, čo všetko podpísal. Územnú celistvosť Ukrajiny, príst..., 
podporu Ukrajiny pri vstupe do Európskej únie. On sa vlastne podpísal pod všetko, pod všetko, čo hovoril 
pán Korčok. To je zaujímavé, len rétorika je zaujímavá 
, že kto to ako podáva. Vy tu, vy balamutíte ľudí, hovoríte niečo tu na Slovensku pre obyvateľov, aby ste 
si ich populisticky chytili...“  
Marta Jančkárová, moderátorka: „Dobre.“ 
Jozef Hajko (KDH), poslanec NR SR, člen predsedníctva hnutia: „... a na druhej strane robíte úplne inú 
reálnu politiku.“ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „Páni, tak sme otvorili tému aj rokovania Slovenska Ukrajiny..., lepšie 
energetické prepojenie oboch krajín, nové železničné spojenie, aj modernizácia spoločného hraničného 
priechodu s Ukrajinou. Na tomto všetkom dohodla slovenská a ukrajinská vláda na spoločnom rokovaní 
v Michalovciach. Podpísali takzvanú spoločnú cestovnú mapu. Témy, na ktorých sa krajiny nezhodnú, 
však nerieši.“ 
 
- zo záznamu 
Robert Fico (Smer-SD), predseda vlády SR, predseda strany: „Slovensko chce byť dobrým, priateľským 
a solidárnym susedom s Ukrajinou a chceme vám prejaviť solidaritu v nešťastí, ktorému čelíte.“ 
Denys Šmyhaľ, predseda vlády Ukrajiny: „Pocítili sme posun vpred. Každá krajina má iné záujmy, no 
sme pragmatickí a vieme spolupracovať.“ 
- koniec záznamu 
 
Marta Jančkárová, moderátorka: „Takže pán Blaha, premiér ešte nedávno kritizoval Ukrajinu ako 
najskorumpovanejšiu krajinu na svete, spochybnil tiež vojnu v Kyjeve. V súvislosti s územnou 
celistvosťou sa vyjadril, citujem: „prečo očakávajú, že Rusi odídu z Krymu Donbasu a Luhanska, je to 
nereálne“, ale po štvrtkovom stretnutí s ukrajinským premiérom v Michalovciach podpísal dokument, 
podľa ktorého má Slovensko pevný postoj k podpore suverenity a územnej celistvosti Ukrajiny. Predtým 
hovoril, že konflikt sa začal už v roku 2014 vyčíňaním ukrajinských neonacistov, v podpísanom 
dokumente sa však hovorí o Ruskej invázii ako nezákonnej neoprávnenej a nevyprovokovanej 
agresívnej vojny. Takže bola kritika Ukrajiny určená len domácemu publiku pred voľbami?“ 
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „Nie, pani redaktorka, dovoľte, aby 
som reagoval na všetky tie nezmysly, ktoré aj povedal pán Hajko. Za prvé, veľmi jasne zdôrazňujeme a 
robíme to vždy aj na stretnutiach s ukrajinskou stranou. Žiadne zbrane zo zásob štátu, žiadni vojaci 
na Ukrajinu, budeme podporovať záujmy našich farmárov, a teda nebudeme povoľovať tie 
poľnohospodárske produkty, ktoré by Ukrajina chcela dovážať na náš trh a zároveň budeme vždy 
podporovať mierové iniciatívy akékoľvek. A toto všetko sa potvrdilo a ja vám odpoviem pani 
redaktorka...“ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „Rozumiem, len k tomu musím ešte dodať..., že na komerčnej báze 
tých zbraní ďalej idú na Ukrajinu.“  
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „Keby ste ma neprerušili, by som 
práve k tomu išiel, mám tu to napísané. My nie sme ako Havel, že by sme teraz zavreli slovenské 
zbrojovky, aby mohli zarábať zbrojovky niekde v Amerike alebo v Nemecku na to, aby predávali potom 
zbrane kdekoľvek po svete. My naše zbrojovky chránime, lebo tam je zamestnanosť, tam sú ľudia. To 
znamená, že ak majú nejaké komerčné kontrakty, tak to určite nebudeme tomu brániť, ja som 
presvedčený, že toto je racionálne zo strany štátu. To znamená, vy chcete tú Havlovskú politiku, že 
zničme Slovenský priemysel, aby potom mohli tie kšefty dostávať Nemci alebo Američania? Toto je 
absolútne triezvy postoj. Ale hovoríme, že zo strany štátu neexistuje, aby sme teraz rozdávali zadarmo 
Ukrajine, ako to robil Naď, ako to robil Korčok, ako ste to podporovali aj vy, naše stíhačky, naše náboje, 
všetko kompletne vy..., vykostili zo strany slovenskej armády a potom boli absolútne obnažení z 
hľadiska našej bezpečnosti, čiže toto absolútne odmietame. Ale prepáčte, musím reagovať na všetky 
tie nezmysly, ktoré tu zazneli. Veľmi jasne hovoríme, že chceme mať dobré vzťahy tak na východ, ako 
aj na západ, tak s Ruskom ako aj s Ukrajinou. A pokiaľ sa stretneme so susednou vládou, čo je inak veľký 
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signál, ja som zvedavý, čo teraz budú hovoriť česká pravicová vláda, ktorá sa s nami odmietla stretnúť, 
lebo sme vraj zlí na Ukrajinu, ale samotná ukrajinská vláda sa s nami bez problémov stretne. Ako je to 
možné? Ako je možné, že o nás slniečkári v Bruseli rozprávajú ako sme proruskí a my sa normálne 
stretávame aj s Rusmi, však sme boli so Sergejom Lavrovom, aj s Ukrajincami ako teraz v Michalovciach 
a nemáme s tým žiaden problém. Pretože samozrejme, že máme nezhody na tom, akým spôsobom 
vnímame vojnu na Ukrajine, lebo my hovoríme o mieri a ukrajinská strana hovorí stále len o vojne 
a eskalácii. Ale sú tam aj mnohé spoločné záujmy v oblasti energetiky, kde bude spolupráca, ako ste 
spomínali. V oblasti zdravotnej starostlivosti, v oblasti infraštruktúry a železníc, to treba podporovať, 
veď sme, opakujem, susedné národy a my sme nikdy nehovorili, že súhlasíme s tou vojnou, ktorá sa 
začala pred dvoma rokmi, ale zároveň sme vždy hovorili a stále hovoríme, že tá vojna de facto začala 
už v roku 2014, tam boli masakry v Donbase, tam bola masaker v Odese, tam bolo naozaj utláčanie 
ruskej menšiny a tlačila sa Ukrajina do NATO a kvôli tomu vznikla táto vojna...“ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „Pán Blaha, ale...“ 
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „... ja som presvedčený, že toto sedí 
a to Robert Fico veľmi jasne svojmu partnerovi povedal, ale že v tom dokumente je to tým to 
diplomatickou hantírkou napísané, že my samozrejme podporujeme európsku budúcnosť Ukrajiny. Áno, 
v takom nejakom snovom režime áno, ale povedzme si realitu. Je to jedna z najkoru..., 
najskorumpovanejších krajín na svete. Podľa indexu korupcie 104. na svete, Slovensko mimochodom 
na 47. mieste. To je jedna skorumpovaná krajina, taký je fakt to isté platí o tom, akým spôsobom 
utláčajú opozíciu..., nemali tam ani voľby, nemajú mandát a tak ďalej, to všetko sú fakty.“ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „Pán Blaha, keď dovolíte... aby to nebolo monológ..., musí to byť 
dialóg, čiže ja musím k tomu dodať, že vy keď hovoríte o vyvražďovaní na Donbase a podobne, boli tam 
pozorovateľské misie OBSE, stále to opakujeme v týchto reláciách, nepotvrdilo sa to. Nehovoria o tom 
tie oficiálne dokumenty a ja som sa pýtala na tú dvojtvárnosť... ju tam predsa...“ 
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „... zomrelo tam 14 000 ľudí... to 
hádam nechcete spochybniť, 14 000 ľudí.“ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „Z oboch strán, pán Blaha..., to nebolo vyvražďovanie zo strany 
ukrajinskej vlády.“ 
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „... Ukrajina vraždila na svojom 
terajšom území... vlastných občanov... ruskej národnosti.“ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „... o tom práve hovorím, že toto nepotvrdila pozorovateľská misia 
OBSE.“ 
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „Akože nie?“ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „No nie.“ 
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „Tak keď z oboch strán, tak zjavne 
dochádzalo k tomu, že zabíjali... ukrajinská armáda.“ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „Vzájomne sa zabíjali, ale nebolo to permanentné...“ 
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „A to je v poriadku, hej? To je 
v poriadku?“ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „No to nie je v poriadku..., ale neprekrúcajme realitu...“ 
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „O tom hovorím a ďalšia vec, 
prepáčte...“ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „...nie, počkajte, ešte som nedokončila... nebolo to v poriadku, len 
hovorím, že sa nepotvrdilo, sústavné vyvražďovanie etnických Rusov na tom území, o tom je uzáver tej 
pozorovateľskej misie, ktorú mimochodom podpísala aj Ruská federácia v tom čase, ale iné som sa 
pýtala, pán Blaha. Či tam nevidíte tú dvojtvárnosť, keď predtým pán premiér hovoril, že konflikt sa začal 
už v roku 2014, to, čo aj vy ste hovorili, vyčíňaním ukrajinských neonacistov, ale v tom podpísanom 
dokumente sa hovorí o ruskej invázii ako o nezákonnej neoprávnenej a nevyprovokovanej agresívnej 
vojne.“ 
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „Ale veď my sme vždy hovorili, že 
to bolo porušenie medzinárodného práva, rovnako ako bolo porušením medzinárodného práva to, že 
NATO bombardovalo Juhosláviu. Rovnako, ako bolo porušením medzinárodného práva, že Amerika 
napadla suverénny Irak, tam zomrelo milión, milión ľudí mimochodom a to nikomu nevadilo a prepáčte, 
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keď zomierali srbské deti kvôli americkým bombám a ešte tomu pomohla aj vláda, kde bolo KDH v tom 
čase, tak to vtedy nikomu nevadilo. My iba hovoríme, že to nemalo následky. Aké následky malo to, že 
Izrael porušuje medzinárodné právo a okupuje palestínske územia alebo Golanské výšiny v Sýrii? 
Nikomu to neprekážalo, preto hovoríme o tom dvojakom metri a na toto upozorňujeme. Ale nikdy ste 
od nás nepočuli, že by sme schvaľovali vojnu, nikdy ste od nás nepočuli, že by sme hovorili, že je to 
v poriadku...“ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „Vojnu... neschvaľoval ani ten druhý tábor... aby sme boli korektní...“ 
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „... s medzinárodným právom... 
Prepáčte, naozaj je sme maximálne konzistentné a nič nie je čiernobiele. Napriek tomu, že došlo k 
porušeniu medzinárodného práva, tam boli porušované Minské dohody zo strany Ukrajiny. Tam boli 
naozaj masakry... o ktorých hovoríme.“ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „Pán Blaha..., naozaj musí dostať priestor aj váš diskusný partner.“ 
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „... a prepáčte, bola tam aj oslava 
Banderu a Šuchevyča ako banderovcov a fašistov na Ukrajine a pred tým si prosím vás ako antifašisti 
nezatvárajme oči... nenávisť voči Rusku nikam nevedie, pani redaktorka...“ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „Pán Blaha..., keď sme antifašisti, nemali by sme zatvárať oči ani 
proti tomu...“ 
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „A mrzí ma, že sa snažíte suplovať 
pána, pána kolegu v tomto dialógu..., pretože toto môže kľudne povedať aj on...“ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „... že prejavy neonacizmu sú..., nie, nie,  ja z novinárskeho 
hľadiska..., nie pán Blaha, keby ste ho pustili k slovu..., možno by povedal..., ale ja z novinárskeho 
hľadiska...“  
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „Pokiaľ chcete slovenskú verejnosť, 
Slovenskú verejnosť presviedčať...“  
Marta Jančkárová, moderátorka: „... musím doplniť fakty.“ 
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „... že ste zaujatá a že ste 
neprofesionálna, nemusíte robiť nič naviac, všetci to už dávno vedia, prepáčte..“ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „Pán Blaha..., keď dovolíte ja z novinárskeho hľadiska naozaj som tu 
na to, aby som doplnila realitu... a fakty a keď dovolíte moderovanie, prosím nechajte na mňa..., ja len 
robím to...“ 
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „Vy teraz robíte politiku, vy 
nemoderujete, prepáčte.“ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „Nie, ja som povinná doplniť fakty a naozaj som voči vám korektná..., 
pán Blaha, mali ste veľký priestor..., väčší zatiaľ ako pán Hajko...“ 
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „Však, nech sa páči.“ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „... a k tým korektným faktom patrí aj to, že keď spomínate 
schvaľovanie vojny v Juhoslávii, tak v tej rétorike politikov sa dokopy dávali aj tie obete, ktoré boli 
spôsobené samotnou genocídou, čo teda nie je korektné, ale...“ 
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „Ale ja som nič také nehovoril... 
o čom hovoríte?“ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „Vy nie, ja len hovorím, hodnotím... samotnú tú kampaň ale.“ 
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „Tak na čo to hovoríte? Zomierali 
srbské deti? Zomierali. Kvôli americkým bombám? Zomierali, aj kvôli KDH? Áno. “ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „... pán Blaha, vy obviňujete druhú stranu z toho, že schvaľuje vojnu  
a ja len uvádzam tie fakty na pravú mieru...“ 
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „To nie sú fakty, to sú vaše názory, 
pani redaktorka.“ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „A teraz, pán Hajko, vás sa opýtam inak, ale samozrejme môžete 
reagovať, oceňujete pragmatickosť premiéra vo vzťahu k Ukrajine, keď podporuje aj jej členstvo v 
Európskej únii?“ 
Jozef Hajko (KDH), poslanec NR SR, člen predsedníctva hnutia: „Viete, teraz ste zase mali ďalšiu 
ukážku toho, že ak tu hovoríme o nenávisti, že ako to vyzerá. Ako keď si niekto pozerá na túto reláciu, 
tak vidí len, len pomaly spenené ústa a ideme a ideme, a KDH sú..., môžu za vojnu, za to, za hento. Však 
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prosím vás pekne, čo si vy vymýšľate? Viete, ja som si prečítal jeden váš status. Pán Blaha, vy ste 
povedali, že nebudete pozerať relácie, kde vystupuje pani Jančkárová a dnes tu dokonca sedíte...“ 
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „No nepozerám, som tu, hehehe.“ 
Jozef Hajko (KDH), poslanec NR SR, člen predsedníctva hnutia: „... tak ma to prekvapuje, že ste, že ste 
vôbec prišli do tejto relácie...“  
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „Že ma pustili, že ma vôbec pustili.“ 
Jozef Hajko (KDH), poslanec NR SR, člen predsedníctva hnutia: „... no ja sa vrátim, nechajte ma prosím 
dohovoriť...“ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „Počkajte, prepáčte pán Hajko, to musím vysvetliť. Pána Blahu sme 
samozrejme pustili, lebo ste teraz neporušili pravidlá. Naposledy išlo o porušenie pravidiel, preto vás 
RTVS nemohla pustiť, pán Hajko, môžete pokračovať.“ 
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „Preto ste ma tri roky nepozývali, 
že?“ 
Jozef Hajko (KDH), poslanec NR SR, člen predsedníctva hnutia: „Ja, ja poviem ešte jednu vec, že kto 
dlho rozpráva a zdôvodňuje svoje názory, tak nie si je v nich pevný. To je prípad pána Blahu, teraz ste 
ho ako počuli, ja som, ja som do toho slušne nevskakoval, takže to ste, to si mohol divák spraviť obraz. 
Ja poviem len jednu vec, čo sa týka mieru a vojny na Ukrajine. Tak však si len zoberte do, dajte si 
dohromady dve veci. Oni chcú mier a na druhej strane dodávajú zbrane na Ukrajinu a teraz tým 
zbraniam je jedno, či tam je nalepené či to je zo zásob, alebo to je, alebo to je predané za peniaze, však 
ešte výhodnejšie, tak čo vlastne chceme? Vojnu alebo mier? Však tým našich zbrojovkám, ako ste 
hovorili, chcete aby prežili, aby sa, aby tam bola zamestnanosť, tak vlastne tento stav vyhovuje, pretože 
má kam dodávať tie zbrane, však to je postavené na hlavu. Ale ja idem k vašej otázke, nebudem sa k 
tomu viacej vyjadrovať... dosť som, dosť som...“ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „Len či oceňujete pragmatickosť premiéra vo vzťahu k Ukrajine?“ 
Jozef Hajko (KDH), poslanec NR SR, člen predsedníctva hnutia: „Áno, chcem k tomu, presne k tomu 
chcem. Oceňujem, už som to povedal, že, že predseda vlády sa správa ako rímsky boh Janus s dvoma 
tvárami. To čo sa mu hodí hovorí vonku a podpisuje. Veľmi správne ste povedali to, to čo je v tom 
dokumente, že, že predseda vlády sa podpísal pod dokument, ktorý hovorí o nevyprovokovanej vojne 
zo strane zo strany Ruska. Nevyprovokovanej. To znamená, Ukrajina za to nemôže. Tam je podpis 
Roberta Fica, tak čo nám to tu potom pán Blaha vykladá? Tam sa podpísal, pretože to je pragmatické, 
my sme na štyri svetové strany. Viete, mne to tak trošku pripomína 90-te roky, keď vtedajší predseda 
vlády Mečiar hovorí, že budeme mostom medzi východom a západom. Takým mostom bola Ukrajina 
a Bielorusko. Pozrite sa kde sú dnes, a vy zase hovoríte o nejakých štyroch svetových stranách a tak 
ďalej. My jednoznačne patríme do nejakej, do nejakého západoeurópskeho spoločenstva, do 
Atlantického spoločenstva, ktoré nám garantujú našu bezpečnosť. Buďte si istý, že keby sme neboli, tak 
sme na tom dnes oveľa horšie, takže ja som rád, že tam sme, pre obyvateľov nášho štátu je to dôležité. 
K vašej otázke, čo sa týka vzťahov Ukrajiny a Slovenska. My a ako, ako Kresťanskodemokratické hnutie 
vždy budeme podporovať všetky kroky, nech to je ktokoľvek, nech ktokoľvek sedí na tej stoličke 
predsedu vlády, aby to bolo v prospech obyvateľov tohto štátu. Ja to vysvetlím, keď vznikajú nejaké 
energetické prepojenia... mimochodom Rusi zbombardovali všetky tepelné elektrárne na, 
na Ukrajine, ani jedna už nevyrába elektrinu, takže my teraz budeme dodávať elektrinu na Ukrajinu, 
pretože Rusi to zbombardovali. My, hovorím opakujem, podporujeme všetky kroky, ktoré vedú 
k spolupráci. Dokonca si myslím, že my môžeme z východného Slovenska spraviť podobný, podobný 
príklad, ako sa stal z východného Rakúska. Dakedy bolo na východnej hranici Európskej únie raku..., 
Rakúsko, Burgenland. Choďte sa pozrieť, kde je dnes, je jednou z najvyspelejších častí Rakúska, toto 
doprajme východnému Slovensku, neťahajme zbytočne nejaké, nejaké montážne investície na 
východné Slovensko, ale doprajme im ten rozvoj. Ja poviem príklad, existujú... Poľsko od roku 2019, keď 
si vyčerpalo všetky eurofondy poctivo, tak už čerpá len ďalšie eurofondy, ktoré vyplývajú z cezhraničnej 
spolupráce. V jednom vojvodstve na hranici s Ukrajinou má 40 úradníkov, ktorí len píšu projekty a 
čerpajú peniaze z Európskej únie, aby pomohli vzájomnej spolupráce Poľska a Ukrajiny, aby pomohli 
vlastným občanov, aby mohli aj Ukrajincom. Slovensko na rozdiel od Poľska, Maďarska a Rumunska, 
teda susedných štátov Ukrajiny, nerobí nič. Jeho vláda nerobí nič a to je úloha našej vlády. Ja budem 
veľmi zvedavý, ako budeme postupovať. My môžeme z východného Slovenska skutočne spraviť ten 
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nový Burgenland, a tým miestnym obyvateľom dožičiť nielen to, aby mali, mali prácu, ale aby mali 
sofistikovanú, aby nerobili na smeny, aby nerobili v noci. Viete o tom, pán Blaha, že sme štát v Európskej 
únii, ktorý má najviac práce v noci? To za to môžu tie, montážne linky, tak im doprajme inú prácu a 
Európska únia na to vyčlení obrovské peniaze. Však takisto, ako aj naša vláda to podporila, 50 miliárd 
pre Ukrajinu. To sú peniaze, to sú peniaze, ktoré treba minúť a Slovensko sa na tom podieľať, aby 
pomohlo svojim vlastným obyvateľom.“ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „Pán Blaha, vidíte tú šancu pre východné Slovensko?“ 
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „Ale samozrejme, však o tom 
hovoríme už celé roky a podporujeme aj tie výjazdové vlády v, na východe sú myslím si, že dramaticky 
viac zastúpené, ako to bolo v minulosti pri pravicovej vláde, ktorá pre východ neurobila absolútne nič. 
Pán kolega, len na jednej strane, viete, hovoríte o tom, že treba tam tie európske peniaze a potom sami 
lobujete v Bruseli, teraz hovorím o Progresívnom Slovensku, proti tomu, aby boli vyplácané tie európske 
peniaze na Slovensko a vymýšľate si a kopete a špiníte na Slovensko. Veď toto je vlastizrada, podľa 
môjho názoru, ale dovoľte reagovať, ešte kým sa k tejto téme vrátime, na tie veci, ktoré ste povedali. 
Za prvé, treba veľmi jasne zdôrazniť, že áno, vo vojne aj Rusko útočí na tepelné elektrárne Ukrajiny, 
ale Ukrajina útočí na ruskom území na rafinérie, kvôli čomu sa zdvíhajú ceny benzínu aj na Slovensku, 
to je v poriadku? A veľmi vážna poznámka, veľmi jasne zaznelo aj odvčera od Roberta Fica, aj na 
rozhovoroch s pánom premiérom Ukrajiny, že my nikdy nepodporíme vstup Ukrajiny do NATO. To bola 
naša vždy po..., podmienka základná a my sme presvedčení, že de facto kvôli tomuto vznikla táto vojna. 
Keby sa NATO netlačilo k ruským hraniciam, tak by k tejto vojne jednoducho neprišlo. Toto je náš 
suverénny názor a my si našu suverénnu politiku budeme ďalej... obhajovať.“ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „Pán Blaha, ale prepáčte, ja len jeden dodatok, že pán Gašparovič v 
roku 2008 hovoril o tom, že... Ukrajina by sa mala...“  
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „... ste neprerušovali pána Hajka... 
nech sa páči.“ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „...ale to je len faktická poznámka.“ 
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „Ale skúste fakticky aj k pánovi 
Hajkovi, lebo ku mne ich máte nejak veľa.“ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „Mala som, pán Blaha, mala som, len vy hovoríte o tom NATO. Ja sa 
len pýtam, že pán Gašparovič ako vtedajší prezident v roku 2008 videl tú Ukrajinu v NATO v budúcnosti, 
čiže odvtedy sa to zmenilo?“ 
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „Samozrejme, že boli sme proti 
eskalácii tých vzťahov a keď Rusko po tom bukureštianskom samite veľmi jasne povedalo, že nechcú 
Ukrajinu v NATO a že budú potom reagovať, tak sme samozrejme aj my museli upraviť svoje názory, 
lebo sme videli, že to môže viesť k eskalácii a k vojne a, a k tej vojne to naozaj viedlo a celý západ to 
vedel a napriek tomu to robil preto, že jemu vyhovujú pokiaľ sa dva slovenské, slovanské národy 
navzájom mlátia a oni tam futrujú zbrane a zarábajú na tom. Toto je práve to farizejské, že KDH takéto 
niečo podporuje, ale čo čakať od... najviac farizejskej strany na Slovensku. Ale aby ste vy dneska hovorili 
o nočných smenách, to myslíte vážne? Však my, kto pomáhal tým robotníkom v noci tými príplatkami 
za robotu v noci a cez víkendy a cez sviatky. Sme to boli my, vy ste boli tichučko. My ako ľavicové vlády 
sme im najviac pomáhali, vy dneska ako farizej idete rozprávať? Vy, ktorí ste vlády s Dzurindom a 
Miklošom, ktorí tu rozpredali celé Slovensko do zahraničia, ktorí si tu prijímali neoliberálny zákonník 
práce, ktorí ste prijímali rovnú daň a všetky tie pravicové reformy, teraz niečo hovoríte o nočných 
smenách? To kvôli vám a takým ako ste vy, pravičiarom a farizejom je na tom Slovensko tak, ako je. A 
my sme presvedčení, že potrebujeme normálny sociálny štát a mierovú politiku a suverénnu zahraničnú 
politiku a kvôli tomu nám potom nadávajú do dezolátov a keď sa ozveme a povieme svoj názor 
normálne, slušne, tak sa tu s prepáčením pán kolega vyplakáva, že som si dovolil ho kritizovať. No však 
si zaslúžite, lebo robíte progresívnu pobočku Progresívnemu Slovensku. O tom to je, pán kolega a ja 
chápem, že ste nervózny z toho, že zažívate aj kritiku, ale veď vám dali vizitku ľudia. Ľudia vám dali 
vizitku, aj vášmu Korčokovi, ktorého ste ako liberálneho kandidáta úplne nezmyselne podporili v 
prezidentských voľbách. Teraz sa hanbíte, teraz si sypete popol na hlavu, ale myslíte, myslím si, že vám 
to nijako nepomôže.“ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „Opäť ste mali pekný priestor, musíte uznať pán Blaha.“  
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Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „Ďakujem srdečne.“ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „Pán Hajko, teraz to si žiada redakciu.“ 
Jozef Hajko (KDH), poslanec NR SR, člen predsedníctva hnutia: „Vôbec nie som nervózny, vôbec nie a 
nemám ani kropaje potu na čele, ako tu kolega. Poviem to rovno, nie som z toho nervózny, ja, ja len ja 
len prečítam, ja len prečítam to, čo podpísal Robert Fico. Je to, je to, je tam, že budeme uznávať 
plnohodnotne Ukrajinu, ako plnohodnotnú časť euroatlantického spoločenstva.“ 
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „Nie, to je zlé, ja to mám presne v 
origináli, povedzte to v origináli prosím. Viete po anglicky, že?“ 
Jozef Hajko (KDH), poslanec NR SR, člen predsedníctva hnutia: „To be full pledge part of the 
European...“ 
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „„Respecting the right...“ počkajte, 
toto musím dať na pr... „respecting the right to freely choose its own future, including to be full pledge 
part of the European Union and European Atlantic communities.“ Čiže rešpektujeme právo, aby si 
slobodne vybrali, kde chcú byť, ale to neznamená, že my budeme hlasovať za ich členstvo v NATO...“  
Jozef Hajko (KDH), poslanec NR SR, člen predsedníctva hnutia: „Počkajte, skočili ste mi do reči...“ 
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „... veď to Robert Fico jasne 
vysvetlil.“ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „Počkajte, nech má pán Hajko... teraz priestor.“ 
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „Ale pán Hajko tu zavádzal, veď vy 
ste čítali iba prvú polovicu tej vety.“ 
Jozef Hajko (KDH), poslanec NR SR, člen predsedníctva hnutia: „Ale vy ste prečítali to isté...“ 
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „Nie.“ 
Jozef Hajko (KDH), poslanec NR SR, člen predsedníctva hnutia: „... vy ste prečítali to isté. Ja som len 
záver vety prečítal, to je pravda a to, ale však ten je podstatný.“ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „Mali ste faktickú poznámku, pán Blaha a teraz nechajme pána 
Hajka vysvetliť.“ 
Jozef Hajko (KDH), poslanec NR SR, člen predsedníctva hnutia: „Vy hovoríte, že ste, že ste proti 
členstvu Ukrajiny v NATO...“  
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „Samozrejme.“ 
Jozef Hajko (KDH), poslanec NR SR, člen predsedníctva hnutia: „... a zároveň hovoríte, že Ukrajina má 
právo sa rozhodnúť.“ 
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „Áno, ona sa rozhodne, a my sa 
rozhodneme tak isto... a ona sa rozhodne a my sa rozhodneme, že ju neprijmeme.“ 
Jozef Hajko (KDH), poslanec NR SR, člen predsedníctva hnutia: „A pod to sa podpíše váš, váš predseda 
strany a predseda vlády, pod toto sa podpíše. To je tá Janusovská politika, čo som hovoril.“ 
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „Veď to tu vidíte čierne na 
bielom...“ 
Jozef Hajko (KDH), poslanec NR SR, člen predsedníctva hnutia: „Však vám to práve hovorím.“ 
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „Vy neviete ani prečítať celé, ešte 
raz, rešpektujme právo, aby si vybrali...“ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „Pán Blaha prosím rešpektujte, že dostal priestor pán Hajko.“ 
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „Ale nech neklame v priamom 
prenose, prepáčte.“ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „A naozaj tam bola zmienka o tom, aj o tých euroatlantických 
štruktúrach, že si Ukrajina môže vybrať.“ 
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „Vybrať, presne tak.“ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „Tak dobre. Na tom sa môžeme zhodnúť.“ 
Jozef Hajko (KDH), poslanec NR SR, člen predsedníctva hnutia: „To, že to potom to bude doma niekto 
inak interpretovať, to je druhá vec, ale to len svedčí o tom, aká je tá politika pokrytecká a možno, že sa 
raz Ficovi bude hodiť, že Ukrajina bud..., pôjde do NATO..., keď sa mu to hodí, tak to spraví... toto je 
vaša politika.“ 
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „To je absurdné. Však sme jasne 
povedali, že vylučujeme podporu Ukrajinu do NATO. O čom rozprávate?“ 
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Marta Jančkárová, moderátorka: „Dobre. Vysvetlili ste si to, páni. Ďakujem pekne obom. Myslím si, že 
už ďalšie argumenty nie sú potrebné. Poďme na ďalšiu tému. Podľa niektorých názorov môžeme prísť o 
peniaze z Bruselu. Ohrozené sú eurofondy, aj peniaze z plánu obnovy. Vláda zintenzívňuje rokovania s 
Eurokomisiou.“ 
 
- zo záznamu 
Robert Fico (Smer-SD), predseda vlády SR, predseda strany: „Musím potvrdiť, že vedieme mimoriadne 
tvrdú, odbornú a politickú diskusiu s Európskou komisiou pokiaľ ide o právny štát.“ 
Beáta Jurík (PS), členka Výboru NR SR pre európske záležitosti: „Pravidlá Európskej únie sú jasné. Štát, 
ktorý negarantuje ochranu finančných záujmov EÚ nemôže dostať peniaze z EÚ.“ 
Didier Reynders, eurokomisár pre spravodlivosť: „Máme o vývoj na Slovensku vážne obavy. Hrozí, že 
bude ohrozený boj proti korupcii aj záujmy Európskej únie.“ 
- koniec záznamu 
 
Marta Jančkárová, moderátorka: „Pán Blaha, tak z komunikácie Európskej komisie so Slovenskom 
vyplýva, že by nám mohla hroziť strata európskych peňazí, tak z plánu obnovy, ako aj z eurofondov ak 
by sme dostatočne nevysvetlili zmeny v trestnej politike. Aké kroky robí vláda, aby tomu zabránila?“ 
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „No v prvom rade nič z toho listu 
nevyplýva, že by sme mali prísť o eurofondy. Európska komisia sa pýta technicky, čo bude s 
prokurátormi špeciálnej prokuratúry. Ja naozaj neviem, čo je ich do toho, ale nech sa páči, Ministerstvo 
spravodlivosti aj Generálna prokuratúra im s radosťou odpovie, pretože pochopiteľne existujú 
oddelenia na Generálnej prokuratúre, ktoré budú riešiť otázku európskych peňazí. Ale my toto 
považujeme za ďalšiu judášsku aktivitu slovenskej opozície a vysvetlím prečo. Za prvé, eurokomisár, 
ktorý je zodpovedný za oblasť spravodlivosti je pán Reynders, ktorý je z toho istého klubu a z tej istej 
frakcie ako pán Šimečka, to znamená z progresivistov a z liberálov.“ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „A tých listov bolo viac pán Blaha, ale to bola faktická poznámka, 
môžete pokračovať, nebol to len tento pán.“ 
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „Som veľmi rád, že môžem konečne 
pokračovať. A sme presvedčení, že takéto vlastizradné aktivity, ktoré pácha slovenská opozícia, či už v 
európskom parlamente, kde sa tam predvádzajú, aby kopali do Slovenska, kde tam majú tie seanse 
štrnástich ľudí, aby si mohli kopnúť do slovenskej vlády. A že lobujú, priamo lobujú, aby nám boli 
odobraté eurofondy. To chodí Šimečka a vymetá Brusel. My máme svoje informácie, aby nám zobrali 
eurofondy a peniaze z plánu obnovy, tak pochopiteľne my to považujeme za judášstvo. Tak na jednej 
strane pán Hajko rozpráva o tom ako treba európske peniaze pre východné Slovensko a na druhej 
strane podporuje Progresívne Slovensko, ktoré chodí a kydá na Slovensko a klame o Slovensku, pretože 
jednoducho je pravdou, že my sme úplne legitímne a demokraticky zrušili Úrad špeciálnej prokuratúry 
na čele s Danielom Lipšicom, ktorý tu prenasledoval opozíciu niekoľko rokov a má na svedomí niekoľko 
mŕtvych ľudí, doslova mŕtvych ľudí. A ja som presvedčený, že na to sme dostali mandát a my teraz 
nebudeme preboha len preto, že si nejaký eurokomisár z liberálnej frakcie zmyslí, že má robiť politiku 
na Slovensku, nebudeme meniť našu politiku, ktorú sme sľúbili našim voličom. Čiže môžeme 
garantovať, že Úrad špeciálnej prokuratúry je zrušený, tak to má byť. Ústavný súd napokon potvrdil, že 
to nebolo v rozpore s ústavou a určite budeme komunikovať s Európskou komisiou veľmi tvrdo. Ale 
viete, to aj širšia otázka. Možnože posledná poznámka k tejto téme, to je aj širšia otázka. My chceme 
naozaj, aby Brusel rozhodoval, kto bude sedieť na slovenskej prokuratúre? Aby Brusel rozhodoval o 
takýchto personálnych veciach? Tak potom to tu bude veľký superštát ako impérium a my tu budeme 
skákať ako kolónia len preto, že oni sa nejakým spôsobom rozhodli. Toto musíme odmietnuť a ja som 
presvedčený, že aj vy ako KDH ste vždy sa snažili chrániť národnú suverenitu až dovtedy, kým pán 
Štefanec nezahlasoval v Európskom parlamente za tú protislovenskú rezolúciu, čo je podľa mňa tak 
príšerný omyl zo strany KDH, že by ste sa za to mohli ospravedlniť celému Slovensku, ale vy nemôžete 
robiť to isté čo Progresívne Slovensko, európsky superštát, zničenie slovenskej suverenity a tak ďalej...“ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „Dobre, aby to bola diskusia, pán Blaha, ak dovolíte. Ide o to, že 
Európsku úniu zaujíma, ako vieme zabezpečiť, keď to veľmi zjednoduším, aby sa nerozkrádali tie 
európske peniaze. Navyše v pláne obnovy sme sa zaviazali, že na to bude dohliadať špeciálna 
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prokuratúra a teda Európsku komisiu zaujíma, ako vysvetľuje Slovensko zrušenie špeciálnej 
prokuratúry, ako boli odstavení alebo neodstavení špeciálni prokurátori od káuz a zaujíma ich aj 
znižovanie trestov za ekonomickú kriminalitu, pán Hajko.“ 
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „Počkajte, ja som myslel, že to je 
otázka, lebo...“ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „Nie, to bola konštatácia, vy už ste mali veľmi... vy už ste mali veľmi 
dlhý monológ, pán Blaha.“ 
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „No tak skúsme na to reagovať, 
lebo vy ste potom otvorili asi dve veci...“ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „Naozaj pán Hajko musí reagovať.“ 
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „A môžem reagovať na to, čo ste 
povedali, lebo ste hovorili veci, ktoré...“ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „Nie prepáčte, o chvíľu budete mať možnosť, dobre?“ 
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „No počkajte, nie, nie, nie.“ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „Mali veľmi dlhý monológ, pán Blaha.“ 
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „Máme dosť času podľa mňa, dve 
vety, dobre? Aby som...“ 
Jozef Hajko (KDH), poslanec NR SR, člen predsedníctva hnutia: „Pán Blaha, je tu moderátorka.“ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „Pán Blaha nehnevajte sa, ale naozaj zatiaľ moderujem ja túto 
debatu pán Blaha...“ 
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „Spochybňujete čo som povedal.“ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „Nie, nespochybňujem to sú, to sú faktické poznámky, to je realita. 
Budete mať o chvíľu šancu, dobre? Musí pán Hajko zareagovať..., (moderátorka je stále prerušovaná Ľ. 
Blahom)“  
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „... to nemyslíte vážne, tak ako 
RTVS je ešte v horšom stave, ako som si myslel, neuveriteľné, neuveriteľ...“ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „Pán Blaho, pán Blaha, mali ste teraz dlhý monológ... a teraz je 
spravodlivé.“ 
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „Ale vy ste nemali potom právo na 
to reagovať, mali ste dať slovo...“ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „Ja nereagujem na to...“ 
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „Ale reagovali ste.“ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „To je, to sú fakty..., ktoré som musela pre divákov upozorniť.“ 
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany:: „Ja len jednu poznámočku, dobre? 
Ako je možné, že Európska komisia na základe nejakej dohody s bývalou vládou v pláne obnovy teraz 
od nás očakáva, že budeme mať navždy Úrad špeciálnej prokuratúry? Ako sa môže bývalá vláda 
zaviazať, že tá ďalšia... nezruší Úrad špeciálnej prokuratúry? To jednoducho musíme dať na pravú 
mieru.“ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „Ďakujem, doplnili ste... Ďakujem, ide mu to, že to sú záväzky, ktoré 
trvajú ešte od tých čias a teda nespochybňujem vaše slová, len dopĺňam, že ide o záväzok Slovenskej 
republiky a teraz pán Hajko, opozícia chce navrhnúť uznesenie, ktorým parlament požiada vicepremiéra 
pre plán obnovy Petra Kmeca a ministra investície Richarda Rašiho o správu o krokoch na ochranu 
európskych peňazí, poskytnutie plného znenia odpovedi komisii a predstavenie konkrétnych krokov k 
náprave. Zároveň ako ste aj tu teda mali možnosť vidieť a počuť, čelíte ako opozícia kritike vládnych 
politikov, že očierňujete Slovensko v Bruseli. Akceptujete takúto spoluzodpovednosť, alebo ju 
odmietate?“ 
Jozef Hajko (KDH), poslanec NR SR, člen predsedníctva hnutia: „Určite nie. Ja len poviem na začiatok, 
že mňa veľmi mrzí ako ľudia sedia možno pri nedeľnom obede a počúvajú také, takéto veci. Ja som 
prišiel s nejakým posolstvom, že konečne vnesme pokoj do tejto spoločnosti a žiaľ ako práve pre výstupy 
môjho kolegu sa to ťažko robí. No poviem, poviem niekoľko vecí. Ak dnes, prvá vec, ak dnes sa vôbec 
uvažuje v Európskej komisii a chodia tam ľudia dajme tomu motivovať nejakých, nejakých politikov v 
Európskej komisii, aby siahlo Slovensku na eurofondy, ak dnes sme v takomto stave, tak to aj preto, že 
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vaša poslankyňa schválila takéto niečo v minulosti, že takéto niečo je možné, hej? Takýto mechanizmus. 
Druhá vec, KDH stále hovorí, vyriešme si veci najskôr doma a až keď to nejde, tak...“  
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „Štefanec čo?“ 
Jozef Hajko (KDH), poslanec NR SR, člen predsedníctva hnutia: „Štefanec je kapitolka o... jedna, jedna 
kapitolka, keď si zoberiete na postoje, počkajte, keď si pozrite na postoje KDH, tie sú jasné. Pán Blaha...“  
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „Ste domotaný neskutočne 
domotaný.“ 
Jozef Hajko (KDH), poslanec NR SR, člen predsedníctva hnutia: „... spomeňte si na koniec, koniec, 
spomeňte si na koniec minulého roka, kto išiel prvý do Bruselu sa pýtať a čo poviete, keď zmeníme 
trestný zákon takto a takto? Bol to váš predseda. Predseda vlády išiel do Bruselu a zisťoval nálady, že 
keď pristúpime k takému, takejto zmene trestného zákona, čo sa stane. On bol prvý, až potom, potom, 
potom tie ďalšie veci, ktoré ste hovorili. KDH nepodporuje, hovorím, nepodporuje, aby sa vyriešili vecí v 
zahraničí alebo v centrále v Bruseli, keď si ich môže vyriešiť doma samo. My napríklad teraz v tomto 
momente pripravujeme list, náš list, v ktorých pôjde do Európskej komisie, kde napíšeme, že, že KDH, 
KDH vníma situáciu na Slovensku tak, že máme aj po zrušení špeciálnej prokuratúry, že máme, máme 
stále tú spôsobilosť, aby sme ustriehli tie európske peniaze. To vám hovorím, to je postoj KDH.“ 
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „No konečne, výborne.“ 
Jozef Hajko (KDH), poslanec NR SR, člen predsedníctva hnutia: „... no a viete, prečo vám to hovorím? 
Nie preto, že ste zrušili špeciálnu prokuratúru, s tým nesúhlasíme, viete prečo? Lebo uznávame 
trojdelenie moci na Slovensku. To znamená parlament, vláda, súdy a prokuratúra. Ako uznávame, nech 
prokuratúra pracuje, dajte jej prosím vás pokoj. Dajte pokoj sudcom, neočierňuje ich z toho, že si 
nerobia svoju robotu alebo zle urobia, nechajte ich pracovať. My sa spoliehame na to, že stále sme 
právny štát, že tu funguje napríklad Ústavný súd, ktorý čas vášho trestného zákona pozastaví, pretože 
nie je v súlade s ústavou, že fungujú tieto, tieto brzdy v tomto štáte a my sa na to spoliehame. Tie brzdy 
sú zatiaľ dostatočné na to, aby sme sa, aby sme chodili vyplakávali do Bruselu a to vytýkam aj svojim 
kolegom z opozície z Progresívneho Slovenska. Áno, dokonca poviem, vy ste spomínali komisára pre 
spravodlivosť, dokonca poviem, že skutočne už cítime predvolebný boj, ktorý prichádza pred 
európskymi voľbami. Stáva sa to politickou otázkou. Tým horšie, tým horšie, že Slovensko zadáva takú 
príčinu.“ 
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „Pán kolega, celú reláciu 
vyplakávate, že vás kritizujem, tak teraz vás pochválim, dobre? Naozaj súhlasím s tým, čo teraz 
hovoríte. Ja som veľmi rád, že KDH konečne pochopilo, že kydanie, kydanie na Slovensko v zahraničí 
nikam nevedie a že aj rešpektujete rozhodnutia ústavného súdu. Napríklad to rozhodnutie, tých 6 
rozhodnutí Ústavného súdu proti strýko-senátu pán Klimenta, o ktorom sme hovorili aj na tlačovej 
konferencii premiéra Roberta Fica. My máme právo komentovať rozhodnutia Ústavného súdu, ktorý 
sám priznáva, že pán Kliment v tých čistkách voči opozícii v bývalej vláde bral ľuďom osobné práva, 
svojvoľne rozhodoval, rozhodoval rodinkársky a podobne. To hovoril Ústavný súd a my na to 
upozorňujeme a hovoríme, nech preboha ho disciplinárne stíhajú alebo riešia a na to má právomoci 
Najvyšší správny súd. Čo je na tom zlé, že takýmto spôsobom upozorňujeme, pokiaľ vieme, že tu tri roky 
naozaj páchali neuveriteľné zločiny. Zomrel Milan Lučanský, zomrel advokát Krivočenko, zomreli mnohí 
ľudia.“ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „Vyšetrovacia komisia v prípade pána Lučanského povedala...“  
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „Áno, pani Jančkárová zase 
nahrádza opozíciu, nech sa páči...“ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „...nie, nie pán Blaha, musím doplniť realitu, ako to bolo...“ 
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „Dobre, bude to teraz na 
Generálnej prokuratúre, bude sa to ďalej vyšetrovať. Dobre to vieme... ale zomrel, hej? Zomrel.“ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „Ale jedno vyšetrovanie už bolo ukončené s tým, že spáchal 
samovraždu. Musíme to pre divákov doplniť.“ 
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „Nie, nemusíme a mohol to 
povedať pán Hajko a nemusíte neustále vstupovať do tejto problematiky, ale...“ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „Na pána Hajka mám iné otázky.“ 
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Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „Nech sa páči, však v poriadku..., 
nemáte, žiadne mu nepokladáte.“ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „To sú len fakty, pán Blaha.“ 
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „Takže a bude to riešiť teraz 
generálna prokuratúra. Ja som presvedčený, to je môj osobný názor, že určite si pán Lučanský sám 
nevylúpol o, o, oko ani sa sám nezranil v tej väzbe. Ale prepáčte, tu sa diali neuveriteľné veci, lídra 
opozície chceli zatvoriť, zatvorili viacerých významných politikov Smeru za to, že robili tlačové 
konferencie a podobne. Takže my teraz máme právo riešiť aj justíciu, riešiť aj prokuratúru a dneska 
máte úplne nezávislú, normálnu generálnu prokuratúru. Sám to potvrdzujete a tu sa pani Kolíková 
alebo kolegovia z Progresívneho Slovenska snažia spochybňovať generálnu prokuratúru a takto útočiť 
na nezávislosť uh, orgánov činných v trestnom konaní. To je v poriadku, ja som rád, že na tomto sa 
konečne zhodneme a že pokiaľ KDH takýmto spôsobom bude pokračovať aj ďalej, tak verím tomu, že 
aj ten konzervatívny volič vám možno niektoré veci odpustí.“ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „Tak pán Hajko, dostali ste pochvalu.“ 
Jozef Hajko (KDH), poslanec NR SR, člen predsedníctva hnutia: „Pochvalu. Ja len poviem toľko, že teraz 
nejde o to, že kto sedí na čele generálnej prokuratúry, ide o inštitúciu. My na Slovensku potrebujeme, 
aby inštitúcie mali svoju váhu, aby tie inštitúcie pracovali. Pán Blaha, na vás a na vašich kolegov zo 
Smeru doslova až obdivujem, že vy keď hovoríte o nejakých neprávostiach, tak keď idete do minulosti, 
tak končíte pri roku 2020. Však si spomeňte, čo robil, bolo v roku 2018, keď odstúpil váš predseda vlády, 
keď odstu..., odstúpil váš minister financií. Spomeňte si, čo sa dialo od roku 2020, koľko ľudí sa odsúdilo 
z polície, zo súdnictva, z ekonomickej oblasti, však si to len spomeňte. A to je ovocie vašej práce, to je 
ovocie, to je ovocie vašej politiky, ktoré ste robili za druhej Ficovej vlády, ale je to presne tak.“ 
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „Ale prepáčte..., ešte budete dávať 
za vinu, že zomrel Kuciak, ktorý zomrel, ktoré sú jeho smrť ste, využili vy v tom roku 2018. Teraz myslím 
Progresívne Slovensko a ďalšie strany, ako také hyeny ste sa správali, voči...“ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „Prosím po jednom, lebo my to tlmočíme do posunkovej reči...“ 
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany:: „He, nech sa páči... čiže ja som 
presvedčený, že túto tému nechceme ďalej zneužívať, že nie, pán kolega Hajko? Skúsme naozaj ľuďom 
ukázať, že takéto veci, ako je vražda odsúdime všetci a že nikto na tom nebude vytĺkať politické body. 
Toto je naozaj nechutné.“ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „Všimnite si pán Blaha, že my vám do toho neskáčeme, teraz mal 
priestor pán Hajko, nech sa páči.“ 
Jozef Hajko (KDH), poslanec NR SR, člen predsedníctva hnutia: „Pán Blaha, ja som si pozrel, čo ste 
napísali posledné mesiace a tam a tam ste napísali aj toľko, že vražda Kuciaka bola príležitosťou pre 
progresívny, progresívne kaviarne, neviem to presne, aby vyšli do ulíc.“ 
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „A vy to teraz potvrdzujete, že 
zneužívali tú vraždu, zneužívali tú vraždu, veď to je hrozné a že to robíte ešte aj vy ako kresťanský 
demokrat, je pre mňa naozaj veľmi znepokojivé, pretože bola, prestaňte to robiť, prestaňte to robiť.“ 
Jozef Hajko (KDH), poslanec NR SR, člen predsedníctva hnutia: „No nechajte ma chvíľku hovoriť.“ 
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „Nech sa páči, ale neklamte, 
prosím.“ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „Prosím, pán Blaha, Teraz pán Hajko.“ 
Jozef Hajko (KDH), poslanec NR SR, člen predsedníctva hnutia: „Ja len vás vyzývam, aby ste sa vrátili 
aj pred rok 2020. Kto zasial, čo žneme teraz?“ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „Dobre páni a k tomuto ...“ 
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „Počkajte...“ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „...sa môžeme plynulo, budete mať priestor, preniesť k ďalšej téme, 
lebo chcem byť voči vám oboch korektná a sľúbila som, že budeme hovoriť o nenávisti. Pán Hajko ešte 
nemal poriadne priestor sa vyjadriť, vy ste s tým začali, pán Blaha, na úvod relácie ste mali priestor, ale 
budete ho ešte mať. Každodenné slovné aj osobné útoky týždeň po prezidentských voľbách vystupňovali 
napätú atmosféru v spoločnosti. K tejto téme sa vyjadrili aj najvyšší ústavní činitelia, nech sa páči.“ 
 
- zo záznamu 
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Robert Fico (Smer-SD), predseda vlády SR, predseda strany: „Voliči Progresívneho Slovenska si po 
prehratej prezidentskej sobote dávali Lexaurín, po uliciach oplzlo nadávajú vládnym politikom. A ja už 
len čakám, kedy sa táto frustrácia pretaví do vraždy niektorého z popredných vládnych politikov.“ 
Peter Pellegrini (Hlas-SD), zvolený kandidát na prezidenta SR, predseda strany: „Je mi veľmi ľúto 
verejných prejavov nenávisti. Nie k víťazovi volieb, ale k ľuďom, ktorí mu prejavili svoju dôveru a veľmi 
ich prosím, aby túto politiku nenávisti neopätovali, pretože to je oheň, ktorý veľmi ľahko vzplanie, ale 
uhasiť ho je takmer nemožné.“ 
Zuzana Čaputová, prezidentka SR: „Zastavme to prosím skôr, ako sa nám to vymkne z spod kontroly. 
Majme silu pretrhnúť túto reťaz hnevu, osloboďme sa od potreby reagovať na všetko, nechajme ho, 
nech sám vyznie do prázdna.“ 
- koniec záznamu 
 
Marta Jančkárová, moderátorka: „Tak, pán Blaha, opäť korektný priestor pre vás, vlastne už druhýkrát 
k tejto téme, ale predsa vám ten priestor dám ako prvému. Novozvolený prezident pán Pellegrini vyzval 
na zjednotenie, vidí nebezpečné politické vášne rozdeľovania spoločnosti. No už tá volebná kampaň 
bola plná útokov, negatívnych emócií, označovania súpera za kandidáta vojny a tak ďalej. Už sme to 
zčasti vydiskutovali. Pán premiér sa zase naposledy včera vyjadril na adresu opozičných politikov ako o 
lenivých všiach, v nedávnom videu spomínal politické prasce, v médiách, mimovládkach, opozícii a tak 
ďalej, a tak ďalej. Neprispievajú vládni politici k šíreniu nenávisti a k bičovaniu napätia v spoločnosti?“ 
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „Pani moderátorka, pán 
premiér Fico veľmi správne povedal, že Ódorova vláda sa správala ako lenivé vši, pretože nič nerobila v 
oblasti eurofondov.“ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „Čiže ten slovník je v poriadku podľa vás?“ 
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „Ale to, že máte expresívny slovník 
je jedna vec, veď máme ho, to ho, majme ako politici niečo znesieme a ja som presvedčený, že aj pán 
Hajko sa z toho spamätá, že ho trošku kritizujem, veď na tom nie je nič zlé...“  
Marta Jančkárová, moderátorka: „A ľudia to potom nepreberajú?“  
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „Prepáčte, počkajte, však ma už 
nechajte dohovoriť.“ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „Ja sa pýtam.“ 
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „Ja som len presvedčený, že tá 
nenávisť, ktorá je vyvolávaná voči tomu národno-ľavicovému a konzervatívnemu táboru na Slovensku, 
ktorú reprezentuje dneska vládna koalícia, tá súvisí nie s tým, že sme expresívnejší, však sú expresívnejší 
aj oni. Všetci sme expresívni, my sme len, máme iný názor na vojnu na Ukrajine. My chceme mier, to je 
celý rozdiel. My nechceme posielať zbrane na Ukrajinu, nechceme posielať vojakov na Ukrajinu, 
nechceme len skákať ako Američania alebo Brusel píska. Toto je jediný rozdiel...“  
Marta Jančkárová, moderátorka: „Len ja sa pýtam na formu, pán Blaha.“ 
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „... a my keby sme to, prepáčte, 
keby sme toho rozprávali aj ako Mária Antoaneta, aj tak by nás nenávideli, lebo máme iný názor. 
Spomeňte si na covidovú éru, stačilo mať iný názor na očkovanie, tak nás tu kriminalizovali, zatvárali 
ľudí, prepúšťali ich z roboty a podobne. A toto pokračuje. Prišla vojna na Ukrajine, mali ste iný názor 
na Ukrajinu, tak ste boli okamžite ruský agent, dezolát a podobne a toto pokračuje dodnes. Ste so 
Smerom, ste s našou koalíciou, tak vás okamžite očierňujú, kriminalizujú a chceli by vám zobrať slobodu 
slova...“ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „To si žiada reakciu.“ 
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany „... zoberte si, že tie tri roky ako to 
fungovalo. Však oni zatvárali opozičné médiá, oni nás prenasledovali ako opozíciu. To keby sme si my 
dovolili dneska, tak by nás hnali ako fašistov, ale my máme právo upozorňovať na to, že oni porušovali 
ľudské práva a jednoducho zasiali tú nenávisť a prepáčte, posledná poznámka, lebo je tu pán kolega z 
KDH.“ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „Aby mal čas zareagovať, pán Blaha.“ 
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „Ja si vyprosujem pán kolega, 
reakciu vašej pani kolegyne Holečkovej voči incidentu, ktorý sa nám stal, keď nejaký naozaj hysterický 
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slniečkar veľmi vulgárne, všetci to video videli, nadával manželke pána Erika Kaliňáka a ona povie, že 
len žne, čo zasial, takto to relativizuje. To myslíte vážne ako KDH, ktoré má hovoriť o kresťanských 
hodnotách, miluj blížneho svojho a podobne a vy teraz hovoríte, že zas... že žne, čo zasial?...“  
Marta Jančkárová, moderátorka: „Dobre pán Blaha, prepáčte. Nemôže to byť monológ, keď 
dovolíte...“ 
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „Toto je podporovanie nenávisti a 
princíp vendety, ktorý musíme odmietnuť.“ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „Ďakujem, ďakujem pán Blaha. K tomu prenasledovaniu opozičných 
politikov a nominantov a tak ďalej, vieme, že desiatky ľudí sa priznali, boli odsúdení a tak ďalej.“ 
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „Ale hovoríme o názoroch, 
hovoríme o názoroch. Mňa prenasledovali... prepáčte... za to, že som napísal knižku o Che Gueavarovi, 
za to, že som mal červenú hviezdu a kosák a kladivo, tak o tom som hovoril o tom na čo ste potom tú 
vašu poznámku použili, povedzte mi?“ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „Pretože ste o tom hovorili, o prenasledovaní opozičných politikov.“ 
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „Ja som hovoril o týchto, názory 
som hovoril.“ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „Dobre, pán Blaha, a teraz, teraz sa opäť budete na mňa hnevať, ale 
musím vám pripomenúť jednu situáciu. Vy ste zvykli prezidentku označovať za vlastizradkyňu, či 
americkú agentku...“ 
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „Americkú agentku, áno.“ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „Agentku cudzích mocností. Na mítingu v Nitre pred dvomi rokmi ste 
davu povedali, že nemôžem povedať pravdu o prezidentke, povedzte to za mňa a dav skandoval, je to 
americká...“  
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „Agentka.“ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „... vulgarizmus..., nie bol tam vulgarizmus.“ 
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „Niektorí ľudia skandovali aj niečo 
iné ale to sme sa dištancovali. Pani moderátorka... je to veľmi nefér, že teraz toto vyťahujte, pretože 
počkajte...“ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „Ešte som nedokončila otázku pán Blaha, dobre?... Čiže a vy ste sa 
nepokúsili o utíšenie davu.“ 
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „Lebo sme to nepočuli v tej chvíli 
sme to stokrát povedali.“ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „Počula to aj pani Beňová, potom sa ospravedlňovala.“ 
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „Nie, ona to nepočula a ona sa 
ospravedlnila za to, čo sme počuli potom neskôr, prepáčte, ale pani moderátorka, vy teraz klamete v 
priamom prenose...“ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „Neklamem, nie, bolo to tak. Všetci to počuli, len vy nie.“ 
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „Ešte raz. Opakovane sme povedali, 
že dav... počkajte. Dav bol vyzvaný k tomu, aby povedal, že je americká agentka, to dobre viete, že áno. 
Pretože mi týždeň predtým súd zakázal hovoriť o nejakej americkej agentke, takže takto som vyzval 
dav. A teraz to, že sme sa dozvedeli neskôr, že nejaká hŕstka, kde bola tá kamera kričala aj nejaký 
vulgarizmus, to sme samozrejme odsúdili a teraz prepáčte, musím na to reagovať, lebo je...“ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „Ja rešpektujem vašu interpretáciu, len teraz musí reagovať, pán 
Hajko, už máme...“ 
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „Ma prerušujete neustále a ja... 
nemôžem dopovedať.“ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „Ale mali ste už veľký priestor pán Blaha.“ 
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „Môžem?“ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „Nie, nemôžete, prepáčte.“ 
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „Tak potom ma neprerušujte, keď 
chcete, aby...“ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „Už ste mali veľký priestor, pán Blaha, nie, prepáčte, pán Blaha, teraz 
pán Hajko musí reagovať..., pán Blaha prosím... vy ma nerešpektujete.“ 
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Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „Dovoľte to vysvetliť... mesiac 
predtým kričalo námestie v Žiline, že Blaha je vulgarizmus.“ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „Prosím stiahnite mikrofón pánovi Blahovi...“  
- réžia stiahne Ľ. Blahovi mikrofón 
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „Toto je RTVS dneska, toto je 
RTVS.“ (Blaha má stiahnutý mikrofón, ale napriek tomu je zo štúdia počuteľné, čo hovorí) 
Marta Jančkárová, moderátorka: „Prosím, musí pán Hajko zareagovať. Nehnevajte sa, máme posledné 
tri aj niečo minúty do konca..., nemôžete mať monológ.“  
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „Vy ste reagovali na mňa a nedali 
ste mi protireakciu. Viete, toto je absolútne neprofesionálne, prepáčte.“ (Blaha má stiahnutý mikrofón, 
ale napriek tomu je zo štúdia počuteľné, čo hovorí) 
Marta Jančkárová, moderátorka: „Ja som len doplnila, ako to bolo, pán Blaha.“ 
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „A doplnili ste v rozpore s tým, čo 
som hovoril...“ (Blaha má stiahnutý mikrofón, ale napriek tomu je zo štúdia počuteľné, čo hovorí) 
Marta Jančkárová, moderátorka: „... a budete mať priestor ešte na to reagovať.“ 
- mikrofón Ľ. Blahu je opäť zapnutý 
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „To znamená, že na to musím 
reagovať, to je neprofes...“ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „Pán Blaha, budete mať priestor ešte reagovať...“ 
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „Pani kolegynka Jančkárová..., 
v priamom prenose ukazujete, ako je RTVS absolútne zle za svoju...“ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „Všetci videli, ako to je, nakoniec nikto ma nemôžete obviniť zo 
zavádzania, lebo tak to bolo...“ 
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „Hehe, no môže... a ja vás 
obviňujem.“ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „Pán Hajko nech sa páči, môžete reagovať aj vy. Vám položím otázku 
inak. Dištancujete sa od toho, čo hovorí pán Blaha, že od prenasledovania tých iných názorov, napríklad 
voči politikovi Smeru pánovi Erikovi Kaliňákovi a jeho manželke a podobne?“ 
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany „To je neskutočné.“ 
Jozef Hajko (KDH), poslanec NR SR, člen predsedníctva hnutia: „No, na začiatok poviem toľko, pán 
Blaha, ja to znesiem, čo tu rozprávate. Ináč by som do politiky nešiel... jednoducho to znesiem, ale len 
zopakujem, zopakujem to, že tí ľudia, ktorí dnes sedia pri televízore, tak toto musia počúvať, hej, lebo 
ja som ozaj prišiel so zámerom, že bude tu budeme šíriť pokoj, ale zjavne, zjavne ako to nie je možné. 
Čo sa týka, ja hneď vám odpovieme na otázku, čo sa týka toho nitrianskeho mítingu, ja som to videl 
tiež, aby bolo jasné diváci, ktorí to nevideli.“ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „Čiže myslíte si, nechcem ani vám skákať do reči, ale myslíte si, že je 
možné, že politici na pódiu nemohli počuť to, čo skanduje dav, je také niečo možné podľa vás?“ 
Jozef Hajko (KDH), poslanec NR SR, člen predsedníctva hnutia: „Mohlo byť zmanipulované to video, 
ja neviem, ale nezdá sa mi to, pretože potom aj tá reakcia a vôbec ako dlhá reakcia pána Blahu, už som 
to dnes povedal, keď niekto dlho vysvetľuje, tak má pochybnosti, hej? On ten dav tam kričal na výzvu 
pána Blahu „prezidentka je americká...“ a ozvalo sa, poviem to slušným, lebo to nepatrí do tejto, na, na  
predajná žena hej, poviem to veľmi slušne. To tam kričal dav a nikto ich neupokojil ten dav, že takéto 
niečo, tak toto, toto je, toto je slušnosť? Rozumiete, kde je tá nenávisť. Vy ako, ako člen strany, ktorá 
bola v opozícii, musíte zniesť aj, aj kritiku nejakú, musíte ju zniesť, nič iného vám neostáva. Ja len, ja len 
sa vyslovím k tomu, že aké pojmy používate, vy ste tu pár, pár už použili, čo používa predseda vlády Fico. 
Vy ste napríklad, keď sme na pôde RTVS hovoril o novinároch v RTVS ako mediálnom hnoji, hej? Viete 
tá terminológia ona veľa naznačuje, že, že čo tí ľudia, čo si skutočne myslia a potom, potom, potom im 
to ide aj z úst. Čo sa týka... kolegyňu Holečkovú ste si zobrali do úst. Čo sa týka kolegyne Holečkovej, čo 
sa vyjadrila, tu ma pán Blaha pred chvíľou obviňoval, že, že som vytrhol z vety kontext, hoci vlastne ten, 
ten význam bol taký istý, ako som, ako on sa snažil spochybniť. Kolegyňa Holečková odsúdila, odsúdila 
vulgárny útok na poslanca Kaliňáka, odsúdila, ale potom tam bola aj tá... (nezrozumiteľné). Ja vám 
poviem, ja vám poviem toľko, ja vám poviem toľko, že my ako KDH...“ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „Ale už krátko, lebo musíme končiť.“ 
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Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „Môžem ešte reagovať na chvíľu?“ 
Jozef Hajko (KDH), poslanec NR SR, člen predsedníctva hnutia: „Vy ste dosť dlho hovorili.“ 
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „No ale ona ma prerušovala 
neustále a vás nechá hovoriť celý čas.“ 
Jozef Hajko (KDH), poslanec NR SR, člen predsedníctva hnutia: „... my ako KDH, my ako KDH 
odsudzujeme útok na kohokoľvek za to, že niekto vyjadril svoj názor v demokratických voľbách, my si 
vážime všetkých voličov. Toto sem nepatrí, lebo my chceme prezentovať slušnosť.“ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „Jedna veta, pán Blaha, lebo o desať sekúnd musíme končiť.“ 
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „Po všetkých týchto útokoch, 
vulgárnych útokov dokonca voči rodinám, voči našim deťom, ktoré páchajú progresívci a voliči 
progresívcov, teraz tu riešime päť minút niečo, čo sa stalo pred dvoma rokmi, od čoho sme sa dávno 
dištancovali. Nie je to manipulácia slovenskej verejnosti, pán kolega, zo strany pani Jančkárovej? Ja 
som presvedčený, že áno a RTVS zase ukázala, aké, v akom bahne mediálnom sa nachádza.“ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „RTVS ukázala, že vy ste mali väčší priestor, ako pán Hajko, ale 
okej...“ 
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „A vy ste ma neustále prerušovali, 
pani redaktorka, to sa nedá zvrátiť.“ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „Ďakujem pekne, diskutovali sme s pánom Jozefom Hajkom a s 
pánom Ľubošom Blahom, všetko dobré.“ 
Ľuboš Blaha (Smer-SD), podpredseda NR SR, podpredseda strany: „Želám krásny deň.“ 
Jozef Hajko (KDH), poslanec NR SR, člen predsedníctva hnutia: „Príjemnú nedeľu ešte prajem.“ 
Marta Jančkárová, moderátorka: „Od nás je to všetko. Veríme, že sme vám nepokazili nedeľný obed. 
Ďakujeme za priazeň a pekný deň s RTVS, dovidenia.“ 
 

 


